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 Mesto Kremnica na základe rozsudku 
krajského súdu požiadalo štátny podnik 
Vojenské lesy a majetky o vydanie Rov-
nej hory. Namiesto vydania majetku mes-
ta Kremnica však štátny podnik podal na 
Najvyššom súde Slovenskej republiky do-
volanie, čo je mimoriadny opravný pro-
striedok, ktorým sa napáda právoplatné 

Vojenské lesy a majetky
Rovnú horu Kremnici nevydali

V prvej fáze bol geografický informačný 
systém sprístupnený iba pre pracovníkov 
mestského úradu a pre ich interné pracovné 
účely. Odteraz je tento praktický a užitočný 
systém voľne a bezplatne prístupný aj verej-
nosti priamo z oficiálnej internetovej strán-
ky mesta. GISPLAN funguje na princípe 
vizualizácie kvalitných digitálnych máp a 
mapových podkladov. Pomocou nich zro-
zumiteľnou a prehľadnou formou zobrazu-
je dôležité a často neprehľadné informácie, 
ktoré súvisia s katastrálnym územím mesta. 

Nová služba: GPS Mapy

rozhodnutie odvolacieho súdu. Generálny 
riaditeľ štátneho podniku Vojenské lesy a 
majetky SR Ján Jurica potvrdil, že nehnu-
teľnosti, ktoré boli predmetom súdneho 
konania, mestu Kremnica odovzdané ne-
boli. "Rozhodnutie Okresného súdu Mar-
tin, ako aj rozhodnutie Krajského súdu v 
Žiline, považujeme za nezákonné a podali 

Problém 
záhrady rodiny 
Kopkášovcov 
možno skončí
na súde

sme mimoriadny opravný prostriedok," 
zdôvodňuje Jurica. Vojenské lesy a majet-
ky zároveň požiadali o vydanie predbež-
ného opatrenia, aby predmetný majetok 
nemuseli mestu Kremnica vydať až do 
rozhodnutia Najvyššieho súdu. Súd však 
predbežné opatrenie zatiaľ nevydal... 

 V novembri 2012, po sedemnástich rokoch súdnych sporov súd rozhodol, že Rovnú horu, les v katastrálnom 
území Sklené s rozlohou takmer 650 hektárov, musí štátny podnik vydať mestu Kremnica do tridsiatich dní. Aj 
napriek tomu, že proti rozsudku Krajského súdu v Žiline sa už nebolo možné odvolať, Vojenské lesy mestu Rovnú 
horu nevydali a na Najvyššom súde podali mimoriadny opravný prostriedok.  

pokračovanie na str. 3, foto: archív MsL

Obyvatelia a návštevníci Kremnice majú 
prostredníctvom mapového systému k 
dispozícii kvalitnú leteckú snímku, tzv. 
ortofotomapu, ktorú nenájdu ani na popu-
lárnych Google mapách. Zároveň si môžu 
zobraziť a prehliadať aktuálnu katastrálnu 
mapu celého územia. Tá slúži výhradne iba 
na informatívne účely. Jednotlivé mapy a 
všetky ďalšie mapové podklady je možné 
vzájomne kombinovať a podľa potreby 
zapínať alebo vypínať. Samotný mapový 
obsah systému plánuje samospráva ďalej 
aktualizovať, dopĺňať a priebežne zverej-
ňovať. "V blízkej budúcnosti by mali pri-
budnúť mapové podklady zamerané na 
zlepšenie propagácie mesta, jeho jedineč-
ných kultúrnych pamiatok a podporu ces-
tovného ruchu," hovorí primátorka Zuzana 
Balážová.  

Mesto Kremnica spustilo pre občanov a 
návštevníkov mesta mapový informačný 
systém GISPLAN. Zo strany samosprá-
vy ide o ďalší významný krok smerom k 
efektívnejšiemu poskytovaniu informácií 
a uľahčeniu komunikácie s verejnosťou.

pokračovanie na str. 2

Koncom roka 2011 sa manželia 
Kopkášovci rozhodli, že záhra-
du za svojim domom, ktorú mali 
dlhé roky v prenájme, od mesta 
odkúpia. Netušili, že ani po šty-
roch uzneseniach poslancov a jed-
nej interpelácii nebudú záhradu 
vlastniť ani vo februári 2013.  

pokračovanie na str. 5

Po tom, čo sa Martin Varha-
ňovský a Jana Brűnnová vzdali 
poslaneckých mandátov, na ich 
miesta predsedov  komisií cestov-
ného ruchu a školstva  poslanci 
zvolili Ivana Petráša a Mariána 
Vojtka. Opýtali sme sa ich na ci-
ele, ktoré si v týchto komisiách 
vytýčili. 

Dve komisie 
majú nových 
predsedov

pokračovanie na str. 3
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Časť uznesení z januárového 
mestského zastupiteľstva v skratke

editoriál

n Kremnica sa v médi-
ách objavuje pomerne 
často. Neraz v televíznych 
správach, píšu o nás novi-
ny, spravodajské portály, 
na zasadnutí mestského 
zastupiteľstva nikdy ne-
chýba slovenský rozhlas. 
Všetky tieto médiá infor-
mujú o témach, ktoré po-
važuje za dôležité z hľadis-
ka svojej cieľovej skupiny. 
Cieľovou skupinou Krem-
nických novín sú všetci 
obyvatelia mesta, preto aj 
pred Kremnickými novina-
mi stála otázka, akým spô-
sobom informovať o aktu-
álnom dianí v meste tak, 
aby spĺňali súčasné štan-
dardy novinárskej práce a 
aby sa Kremnické noviny 
v konkurencii ostatných 
médií nestratili. Návodom 
na to má byť smernica, 
tzv. štatút Kremnických 
novín, ktorý podpísala pri-
mátorka mesta ako štatu-
tár vydavateľa. 

 Štatút vychádza z my-
šlienky, že každý občan 
Kremnice má právo byť 
informovaný o činnosti sa-
mosprávy nielen v inten-
ciách o slobode informá-
cií, ale aj s prihliadnutím 
na pripravované budúce 
rozhodnutia samosprávy 
a poskytovať verejnosti 
návod, ako sa k nim môže 
vyjadriť a ovplyvniť ich. 
Kremnické noviny sú po-
vinné verejnosti tieto mož-
nosti aktívne vytvárať. 

 Redakčná rada končí 
pôsobenie a noviny bude 
pripravovať redakcia. Tá 
sa bude pri písaní článkov 
riadiť Etickým kódexom 
novinára. Chceme infor-
movať prístupnejšou for-
mou, včas a s rešpektom k 
faktom. 

 Už v týchto novinách 
sme urobili prvé zmeny ob-
sahu na základe štatútu. 
V novinách, ktoré čítate 
už nenájdete uznesenia 

vo forme oznamu, ale po 
novom v článkoch, aké 
nájdete na strane 3. Tie 
uznesenia, ktoré nebudú 
rozpracované vo forme 
článku, zverejníme v skrá-
tenej podobe. Ich presné 
znenie nájdete na interne-
tovej stránke mesta a na 
informačných tabuliach. 
 Nenájdete už ani rub-
riku Interpelácie poslan-
cov. Jednak preto, lebo 
na ostatnom mestskom 
zastupiteľstve sa do bodu 
interpelácie neprihlásil 
žiaden poslanec, ale zá-
roveň aj preto, lebo táto 
rubrika bude nahradená 
priamo priestorom pre po-
slancov, takže budú môcť 
sami využívať priestor v 
Kremnických novinách na 
informovanie o svojej prá-
ci, prípadne objasniť svoje 
názory a konanie súvisiace 
s mandátom. 
 
 Príspevky od občanov 
nemusia byť uverejnené v 
plnom znení, redakcia ich 
môže spracovávať podľa 
zásad novinárskej etiky 
ako občianske témy. Prí-
kladom toho je článok na 
strane 4. Pani Zaťkovská 
zaslaním svojho článku 
redakcii otvorila zaujíma-
vú tému, prečítajte si, čo 
o konflikte záujmov v sa-
mospráve hovorí  Aliancia 
Fair-play.
 
 Snažiť sa budeme aj o 
publicistické žánre, dôka-
zom čoho má byť článok 
na strane 7 o chate na 
Skalke, ktorej vek by ste 
neuhádli. Investigatívni 
za vás budeme v kauzách, 
ako je boj o Rovnú horu, 
ktorej sa štátny podnik ne-
chce vzdať, aj keď je údaj-
ne stratová. Po dlhej odml-
ke v novinách nájdete aj 
najobľúbenejšiu rubriku, 
ktorú vedie náčelník mest-
skej polície Roman Brhlík.  

 Pevne verím, že zme-
ny, ktoré prijatím štatútu 
Kremnické noviny čakajú, 
budú v prospech vás, čita-
teľov. Ak chcete prispieť 
do novín svojim článkom, 
ak máte tip na článok ale-
bo zaujímavú informáciu, 
neváhajte kontaktovať re-
dakciu. Kremnické noviny 
sú tu každý mesiac pre vás. 

Silver Jurtinus,
 zodpovedný redaktor

1/1301
Mestské zastupiteľstvo vzalo na 
vedomie predloženú správu hlav-
ného kontrolóra o kontrolnej čin-
nosti a plnení uznesení MsZ v 
Kremnici.

3/1301
Mestské zastupiteľstvo zvolilo 
Mariána Vojtka za člena dotačnej 
komisie.

4/1301
Mestské zastupiteľstvo zvolilo 
Jaroslava Slašťana za člena ko-
misie cestovného ruchu, podni-
kateľských aktivít a bezpečnosti 
mesta.

6/1301
Mestské zastupiteľstvo schválilo 
zmenu údajov v Zriaďovacej lis-
tine Základnej školy, Ulica Pavla 
Križku 392/8, Kremnica nasle-
dovne: zmena názvu Základnej 
školy, Ulica Pavla Križku 392/8, 
Kremnica na Základná škola Pav-
la Križku.

7/1301
Mestské zastupiteľstvo vzalo na 
vedomie výpoveď zmluvy o nájme 

nebytových priestorov, ktorú po-
dalo Voľné združenie hudobníkov, 
Kremnica. V zmysle zmluvy vý-
poveď začína plynúť 1. 1. 2013 a 
končí 31. 1. 2013.

8/1301
Mestské zastupiteľstvo vzalo na 
vedomie výpoveď zmluvy o pre-
nájme priestorov pre prevádzkova-
nie VNA, ktorú podala spoločnosť 
DAVITAL s. r. o., nájomné auto-
maty, Banská Bystrica. V zmysle 
zmluvy výpoveď začína plynúť 1. 
12. 2012 a končí 28. 2. 2013.

10/1301
Mestské zastupiteľstvo schválilo 
predĺženie nájmu pozemku spo-
ločnosti Horský hotel Minciar, 
s.r.o., Kremnica, na umiestnenie 
reklamného banera s rozmermi 2 
x 1 m, na dobu určitú 5 rokov od 
1. 1. 2013, za ročné nájomné 600,- 
€ stanovené v zmysle Zásad o 
určovaní nájomného za prenájom 
pozemkov, ktorých vlastníkom je 
mesto Kremnica. 

11/1301
Mestské zastupiteľstvo schválilo 
zmenu časti textu uznesenia MsZ 

č. 238/1211 zo dňa 8. 11. 2012 na-
sledovne: pôvodný text: “nájomné 
sa stanovuje dohodou vo výške 
100,- € / rok“ sa mení na text: „ná-
jomné sa z dôvodu ťažšieho obrá-
bania pozemkov pre ich sezónne 
podmáčanie stanovuje dohodou vo 
výške 2% z ceny podľa BPEJ, t. j. 
61,70 €“.

12/1301
Mestské zastupiteľstvo vzalo na 
vedomie správu o činnosti primá-
torky mesta Kremnica za obdobie 
od 3. 12. 2012 do 23. 1. 2013, ktorú 
predložila RNDr. Zuzana Balážová 
primátorka mesta.

13/1301
Mestské zastupiteľstvo vzalo na 
vedomie správu o činnosti Mest-
ského úradu v Kremnici za 4. 
štvrťrok 2012, ktorú predložila 
RNDr. Zuzana Balážová primá-
torka mesta.

15/1301
Mestské zastupiteľstvo vzalo na 
vedomie návrh plánu kontrolnej 
činnosti hlavného kontrolóra na 1. 
polrok 2013, ktorú predložil Ing. 
Peter Roško, hlavný kontrolór.

Mestské zastupiteľstvo svojim 
uznesením poverilo pracovnú 
skupinu v zložení Lujza Prač-
ková, Marián Vojtko a Norbert 
Boldiš prípravou zmien v roko-
vacom poriadku Mestského za-
stupiteľstva v Kremnici.
 Podľa Mariána Vojtka na pro-
blém nesúladu praxe a rokovacieho 
poriadku upozornil JUDr. Vaský a 
odporučil dať tieto veci do súladu. 
"Pristupujeme k otvoreniu rokova-

V systéme sa okrem 
prehliadania máp dajú 
tiež vyhľadávať a identi-
fikovať vybrané objekty, 
merať vzdialenosti alebo 
plochy a získavať presné 
súradnice GPS priamo 
z mapy. GISPLAN ob-
čanom zároveň ponúka 
možnosť komunikovať 
s mestským úradom pri 
riešení prípadných pro-
blémov alebo podnetov 
oveľa efektívnejšie ako 
doteraz. 
 Podľa vyjadrenia Ras-
tislava Mičaníka, riadi-
teľa spoločnosti Gista, 
je systém okrem Krem-
nice nasadený a úspešne 
používaný v ďalších 20 
slovenských okresných 
a krajských mestách. „V 
rámci mestského úradu 
pomáha zjednodušovať 
prácu, zefektívňovať jeho 
fungovanie a znižovať 

jeho bežné výdaje. Aktívne ho využíva aj 
mestská polícia a mestské podniky pri pl-
není svojich pracovných úloh. GISPLAN 
zároveň prispieva k zlepšovaniu transpa-
rentnosti samosprávy, informovanosti a 
angažovanosti občanov vo veciach ve-
rejných,“ konštatuje Mičaník. GISPLAN 

Nová služba: GPS mapy

patrí v súčasnosti medzi najlepšie a 
najpoužívanejšie geografické infor-
mačné systémy v samosprávach na 
Slovensku. Kremnica využíva systém 
GISPLAN vo forme webových služieb, 
ktoré pre mesto zabezpečuje a poskytuje 
spoločnosť Gista za  mesačný paušál 99 €. 

Poslanci pripravujú nový rokovací 
poriadok zastupiteľstva

cieho poriadku a k úprave niekto-
rých sporných vecí súvisiacich s 
praktickým priebehom rokovaní 
mestského zastupiteľstva. Ukázalo 
sa napríklad, že tradičný bod ro-
kovaní zastupiteľstva „priestor pre 
občanov“ nie je nijako ošetrený v 
rokovacom poriadku a teda je podľa 
právnika v podstate nelegitímny. 
Pretože chceme otvárať možnosti 
občanom zapájať sa do správy vecí 
verejných aj týmto spôsobom, radi 

by sme Priestor pre občanov za-
chovali a podporili jeho legitimitu 
aj rokovacím poriadkom," hovorí 
člen pracovnej skupiny Marián 
Vojtko. Verejnosť sa však na prí-
prave návrhu nového rokovacieho 
poriadku nezúčastní. "Jeho návrh 
a schvaľovanie je výlučnou kom-
petenciou zastupiteľstva, nie verej-
nosti," konštatuje Vojtko. Pracovná 
skupina návrh rokovacieho poriad-
ku predloží v marci.
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Mestské zastupiteľstvo v januári 
schválilo Všeobecne záväzné na-
riadenie, ktorým sa mesačný po-
platok za Materskú školu zvyšuje 
z pôvodných 7 € na 10 € pre deti 
od troch rokov a na 15 € pre deti 
do troch rokov veku. Podľa ved-
úcej Oddelenie školstva, kultúry 
a športu Hany Zlatošovej bolo 
zvýšenie poplatku nevyhnutné z 
dôvodu nárastu reálnych nákla-
dov na financovanie materských 
škôl a najmä z dôvodu zmeny zá-
kona vo financovaní škôl a škol-
ských zariadení. "Z tohto dôvodu 
budeme postupne musieť navýšiť 

Zvýšenie poplatkov 
v školských zariadeniach

poplatky aj pri ďalších školských 
zariadeniach.  Od 1. 3. 2013 plá-
nujeme navýšiť príspevky rodičov 
v školských jedálňach o 2 €/me-
sačne na stravníka a v školských 
kluboch detí z 2 € na 4 €/me-
sačne. Naďalej však mesto Krem-
nica ponúka spomínané služby za 
najnižšie, maximálne priemerné 
ceny v rámci Slovenska. Naším 
zámerom je aj do budúcnosti za-
chovať všetky ponúkané služby 
napriek tomu, že mesto zo svojho 
rozpočtu bude musieť väčšinu z 
nich dotovať z vlastných zdrojov," 
hovorí Zlatošová.

 Mestské zastupiteľstvo v roku 
2011 súhlasilo so zámerom vybudo-
vania štyroch nájomných bytov nad-
stavbou bytového domu č. 62/47 na 
Dolnej ulici. Malo ísť o byty nižšieho 
štandardu s priemernou podlahovou 
plochou do 45 m² . 
 V roku 2009 bola vypracovaná 
projektová dokumentácia, ktorá bola 
koncom roka 2012 aktualizovaná 
vrátane rozpočtu stavby. V aktuali-
zovanom rozpočte boli celkové sta-
vebné náklady na výstavbu štyroch 
nájomných bytov vrátane strechy 
vyčíslené na 145 681,90 € s DPH. 
V zmysle podmienok dotácie podľa 
zákona 443/2010 Z.z. je výška opráv-
neného nákladu na 1 m² podlahovej 
plochy stanovený na 525 € s DPH. 
Výška dotácie môže byť poskytnutá 

Nové byty na Dolnej ulici 
62/47 v nedohľadne

Školstvo sa po viacerých legisla-
tívnych zmenách stáva veľkým 
problémom pre samosprávy všeo-
becne. Zmeny financovania origi-
nálnych kompetencií, ako aj schvá-
lenie zvýšenia tarifných platov 
zamestnancov v školstve prinášajú 
nutnosť opatrení, ktoré sa dotknú 
tak samosprávy, ako aj rodičov 
detí a žiakov. Ak mesto neprijme 
potrebné opatrenia, bude neustále 
zvyšovať svoje výdavky v tejto ob-
lasti a neostanú nám prostriedky na 
zabezpečovanie ostatných potrieb 
a povinností mesta. Zlá samosprá-
va pritom uvalí všetku zodpoved-
nosť a ťarchu na plecia rodičov, 
dobrá samospráva hľadá riešenia, 
ktoré prinesú spolupatričnosť mes-
ta s verejnosťou. 
 Tak ako vo verejnosti, rovna-
ko aj medzi poslancami, ale aj v 
Komisii rozvoja školstva a práce 
s mládežou nie je jednotnosť ná-
zorov na možné koncepčné kroky. 
Napokon aj v týchto veciach rozho-
duje demokratická väčšina. Osobne 
si však myslím, že ideálne riešenie, 
vyhovujúce všetkým, nenájdeme. 
Pokiaľ ide o Centrum voľného 
času, mám za to, že aktivity, ktoré 
táto inštitúcia zabezpečuje pre naše 
deti, sú tak dôležité, že zachova-
nie CVČ na území mesta by malo 
byť našou prioritou. Ak nebudeme 
poskytovať tento priestor a voľno-
časové aktivity, prevezme výchovu 
našich detí ulica a ňou ponúkané 
negatívne patologické javy.
 Pokiaľ ide o základné školy, 
je problém v niečom inom. Počet 
detí, ktoré v Kremnici navštevujú 
ZŠ, nám nezabezpečuje objem fi-
nancií, ktoré by stačili na pokrytie 
potrieb dvoch základných škôl, 
najmä mzdových potrieb. Ako 
poslanec, aj ako rodič sa priklá-
ňam ku riešeniam, ktoré umožnia 
prijatie takých opatrení, aby sme 
každoročne nemuseli v dohodo-
vacích konaniach prosiť o financie 
potrebné na základné platy zamest-
nancov. Aby sa títo nemuseli obá-
vať toho, že v decembri nebudeme 
mať financie na ich výplaty a aby 
sme v dohodovacom konaní mohli 
pýtať financie len na zlepšovanie 
materiálneho vybavenia školy. 
 Celý problém školstva v Krem-
nici sa však nedá vysvetliť a obsi-
ahnuť v pár vetách a priestore, ktorý 
poskytujú Kremnické noviny. Mno-
ho vecí ostáva nevypovedaných a 
nevysvetlených. Preto chceme s po-
slancami už v krátkej dobe využiť 
inštitút verejných zhromaždení na 
informovanie a dialóg s verejnos-
ťou aj o tejto oblasti života mesta.

Svoje ciele v Komisii cestov-
ného ruchu, podnikateľských 
aktivít a bezpečnosti mesta 
priblížil
Ivan Petráš:
n	Čo si kladiete za svoj základ-
ný cieľ?

Dve komisie majú nových predsedov
Konečne  začať aktívne pracovať s 
cieľom mať aj konkrétne výsledky.  
Výsledky ktoré budú občania, pod-
nikatelia a návštevníci Kremnice 
v regióne Turiec - Kremnicko aj 
vidieť a cítiť. Budem rád ak o ces-
tovnom ruchu prestaneme hovoriť 
len v rovine poučiek, seminárov a 
konferencií. Nečakať bezradne na 
nariadenia úradov zhora, ale tvoriť 
aj svoju vlastnú cestu s podporou 
EÚ, organizácií a agentúr pracuj-
úcich v oblasti CR. Ponúknuť ná-
vštevníkom to čo na Slovensku má 
v takom rozsahu, kvalite a atrak-
tívnosti len máloktoré mesto alebo 
región, teda pamiatky a kultúru 
spojené s históriou a šport a relax 
spojený s prírodou. 

n	Ako predseda komisie CR za-
stupujete mesto aj v organizácii 
Turiec-Kremnicko. Sú už do-
hodnuté nejaké konkrétne kro-
ky alebo aktivity, ktoré by sa v 
blízkej dobe mali realizovať?

28. 11. 2012 sa konala konferen-
cia organizácie Turiec-Kremnicko 
v Martine. Prvýkrát aj s účasťou 
zástupcov Kremnice a združenia 
Kremnica región. 17. 12. 2012 sa 
konalo valné zhromaždenie, kde 
bolo mesto Kremnica prijaté za 
riadneho člena združenia a prija-
té bolo aj združenie podnikateľov 
Kremnica región. 9. 1. 2013 sa 
konalo valné zhromaždenie, kde 
okrem iných bodov, bol preroko-
vaný a schválený aj vstup Oblast-
nej organizácie cestovného ruchu 
Turiec – Kremnicko do Krajskej 
organizácie cestovného ruchu v 
Žiline. Toľko k organizačno-práv-
nym záležitostiam. Samozrejme 
naša činnosť nespočívala len v 
úradovaní, ale hlavne v propagá-
cii regiónu. Za krátke dva mesiace 
nášho fungovania v združení sme 
sa aktívne zúčastnili na výstave 
cestovného ruchu ITF v Brati-
slave, priamo v stánku KOCR 
- Žilinský turistický kraj.  Ako 
predseda komisie som dostal po-
zvánku a zastupoval mesto Krem-
nica v Martine na konferencii 
organizovanej pri príležitosti ot-
vorenia zimnej sezóny v Turci a k 
50. výročiu lyžovania v Jasenskej 
doline. V súčasnej dobe spoločne 
pripravujeme plán významných 
aktivít, ktoré budú v budúcnosti 
podporované združením Turiec-
-Kremnicko, ale aj krajskou or-
ganizáciou cestovného ruchu v 
Žiline. Medzi hlavné považujeme 
také podujatia ako sú v lete Krem-
nické Gagy alebo v zime Biela 
stopa Euroloppet. Do kalendára 
spoločných podujatí zahrnieme aj 
mnohé ďalšie akcie organizované 
v našom meste a jeho okolí. Zača-
li sme už spoločne riešiť možnosti 
prepojenia a dobudovania cyklo-
trás v okolí Turčianskych Teplíc 
a Kremnice, vrátene vydania spo-
ločnej mapy s výkladom trás a s 
možnosťami v ich okolí. Veľkým 
našim vkladom k zatraktívneniu 
Turčianskej kotliny sú lyžiarske 
bežecké trate v Kremnických vr-
choch, ktoré v súčasnosti na Slo-
vensku nemajú v kvalite a rozsahu 

konkurenciu. Na poslednom stret-
nutí sa k našim tratiam pochvalne 
vyjadril aj primátor mesta Martin 
Andrej Hrnčiar. Teší ma aj záujem 
vedúcich predstaviteľov organizá-
cií cestovného ruchu v Žilinskom 
VÚC, ale aj samosprávy o vstup 
Kremnice do oblastnej, ale aj 
krajskej organizácie. Veľký ohlas 
a podporu našla aj myšlienka po-
stavenia Kremnice ako „zlatej 
brány do Turčianskej kotliny“ a 
rovnocenného partnerstva s mes-
tom Martin a Turčianske Teplice. 
Na partnerstve, spolupráci a rov-
nocennosti sú založené aj stanovy 
Oblastnej organizácie cestovného 
ruchu Turiec-Kremnicko. Všet-
ci v organizácii máme rovnaké 
hlasovacie práva a aj delenie fi-
nančných prostriedkov. Vo všet-
kých spoločných propagačných 
materiáloch, ktoré budú vydané, 
budú mať všetci členovia rovnaký 
priestor na prezentáciu. Najbliž-
šie valné zhromaždenie Turiec-
-Kremnicko je naplánované na 1. 
marca 2013.

n	Turiec-Kremnicko vstúpilo do 
Žilinskej krajskej organizácie 
cestovného ruchu. Ako vnímate 
tento krok? Čo to môže Turiec-
-Kremnicku priniesť?

Od 9. 1. 2013 je Turiec-Kremnic-
ko súčasťou fungujúcej krajskej 
organizácie cestovného ruchu v 
Žiline a tento krok organizácie 
aj podporujem. Samozrejme pred 
tým ako som sa rozhodol pod-
porovať vstup, mal som možno-
sť položiť pri osobnom stretnutí 
otázky pani riaditeľke krajskej 
organizácie Žilinský turistický 
kraj Ing. Chabadovej a dozvedieť 
sa viac.  Okrem iných dôležitých 
informácií som sa dozvedel aj to, 
že krajská organizácia v Banskej 
Bystrici ešte nebola založená.  V 
Žiline má vstup mesta Kremnica 
do OOCR TK podporu a stávame 
sa súčasťou a partnerom silných 
regiónov v CR ako sú Liptov, 
Malá Fatra, Kysuce, Orava, alebo 
Rajecká dolina. Hlavným príno-
som pre nasledujúci rok je možno-
sť bezplatnej účasti na výstavách 
CR u nás aj v zahraničí, kde bude 
mať stánok Žilinský turistický 
kraj.  Prínos a správnosť rozhod-
nutia ukáže až budúcnosť, ale je 
to na našom aktívnom prístupe a 
využití všetkých možností, ktoré 
nám budú ponúknuté.         
  

(pokračovanie z titulnej strany) 
„Rozsudok Krajského súdu nado-
budol právoplatnosť, Najvyšší 
súd predbežné opatrenie nevydal, 
lehota na vydanie nášho majetku 
uplynula a napriek tomu nám ma-
jetok vrátený nebol. Je paradox-
né, že štátny podnik, ktorý repre-
zentuje štát, sa bráni rešpektovať 
právoplatné rozhodnutie súdu," 
hovorí primátorka.
Rovnej hory sa nechcú vzdať,

aj keď im spôsobuje stratu

Podľa vyjadrenia Jána Juricu pre 

MY noviny Žiarskej kotliny štát 
v súčasnosti na ťažbe v Rovnej 
hore nezarába. „Na danom úze-
mí sa nachádzajú porasty silno 
napadnuté podkôrnym hmyzom, 
odstraňovali sme tam aj následky 
po požiari. Prebieha spracováva-
nie kalamity, teda výkon náhod-
nej ťažby. Zvýšené náklady na 
spracovanie drevnej hmoty pre-
vyšujú tržby,“ povedal pre MY 
noviny riaditeľ štátneho podniku. 
Na rovnakú otázku v súvislosti s 
poľovníctvom neodpovedal.

Vojenské lesy a majetky
Rovnú horu Kremnici 
nevydali

Silver Jurtinus

do výšky max. 75% z oprávnených 
nákladov. Vzhľadom na podmienky 
dotácie a celkovú podlahovú plochu 
novovybudovaných bytov na výmere 
154 m², pre získanie dotácie nemô-
žu celkové oprávnené výdavky pre-
siahnuť sumu 80 850 €. To znamená, 
že hodnota všetkých prác, ako sta-
vebných, tak i projekčných, nesmie 
presiahnuť túto sumu. 
 Keďže celkové stavebné náklady 
na výstavbu sú vyššie ako 80 850 €, 
nie je možné podať žiadosť o po-
skytnutie dotácie v zmysle zákona 
443/2010 Z.z., čo poslanci na mest-
skom zastupiteľstve vzali na vedo-
mie. Aj napriek tomu, bude mesto aj 
naďalej preverovať možnosti finan-
covania nadstavby bytového domu 
č. 62/47 na Dolnej ulici v Kremnici.

Na výstavách reprezentuje región aj propagačný materiál. Foto: Ivan Petráš 

O Komisii rozvoja školstva a 
práce s mládežou hovorí jej 
nový predseda
Marián Vojtko:
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 V okolí viacerých bytových 
domov v meste Kremnica sú po-
zemky, ktoré sú vo vlastníctve 
mesta. Tieto pozemky dlhodobo, 
niekedy už mnoho rokov občania 
využívajú, najmä ako záhradky a 
na uskladnenie palivového dreva. 
V priebehu rokov na týchto pozem-
koch boli postavené rôzne drobné 
stavby – prístrešky na drevo, na 
náradie, drevárne, garáže, záhradné 
chatky, klietky na chov domácich 
zvierat a podobne. Mnohé tieto 
drobné stavby  sú však postavené 
„načierno“, bez ohlásenia a súhlasu 
stavebného úradu. Niektorí občania 
majú síce uzavretú nájomnú zmlu-
vu s Mestom Kremnica na využitie 
pozemku ako záhradky, ale nie na 
umiestnenie drobnej stavby. Sta-
vebno – technický stav viacerých 
objektov je na nízkej úrovni a svo-
jim vzhľadom narúšajú okolie. 
 Mesto Kremnica sa preto roz-
hodlo túto nevyhovujúcu situáciu 
riešiť. V roku 2012 boli Mestským 
úradom vykonané kontroly legál-
nosti a stavu drobných stavieb v 
niektorých častiach mesta, kde je 
viacero prenajatých mestských po-
zemkov (Ulica Československej 

Drobné stavby na mestských pozemkoch 
je potrebné zlegalizovať alebo odstrániť

Ing. Marián Sikorai, referent odd. 
výstavby a život. prostredia MsÚ 

armády, Zlatá ulica).  Mestské za-
stupiteľstvo na svojom zasadnutí 
dňa 17. mája 2012 schválilo uzne-
sením č. 96/1205 regulatívy pre 
umiestňovanie nových drobných 
stavieb na pozemkoch vo vlastníc-
tve mesta Kremnica. Tieto regulatí-
vy zverejňujeme aj v Kremnických 
novinách a nachádzajú sa tiež na 
webovej stránke mesta Kremnica.

Komisia výstavby, životné-
ho prostredia a odpadové-
ho hospodárstva v zmysle 
schválených regulatívov 
odporučila doposiaľ ziste-
né „čierne stavby“ riešiť v 
3 skupinách objektov: 
   
n určené na odstránenie (stavby, 
ktoré neplnia svoj účel, staveb-
ný stav je nedostatočný a svojím 
vzhľadom značne narúšajú okolie),
n určené na legalizáciu s pod-
mienkou úpravy stavby podľa 
regulatívov do roku 2015 (stavby, 
ktoré plnia svoj účel, ich stavebný 
stav je nepostačujúci a vzhľadom 
narúšajú okolie),
n určené na legalizáciu bez pod-
mienok (stavby, ktoré spĺňajú účel, 

sú v dobrom stavebnom stave a 
vzhľadom nenarúšajú okolie.)
 V súčasnom období vysporia-
dava Mestský úrad, oddelenie eko-
nomické a podnikateľských aktivít 
majetkové a právne vzťahy s ná-
jomníkmi mestských pozemkov a 
rozposiela výzvy na odstránenie, 
resp. dodatočnú legalizáciu do-
teraz zistených drobných stavieb 
(zmenu nájomnej zmluvy a úče-
lu využitia pozemku).  Následne 
potom vlastníci tých drobných 
stavieb, ktoré boli odporučené na 
legalizáciu musia požiadať Mesto 
Kremnica, ako príslušný stavebný 
úrad o dodatočné povolenie stavby.  
Tie objekty, ktoré nespĺňajú podm-
ienky schválených regulatívov a 
nebudú stavebným úradom povo-
lené, musia vlastníci odstrániť. 
 Aj v tomto roku bude Mestský 
úrad v Kremnici pokračovať v 
kontrole drobných stavieb na mest-
ských pozemkoch a riešiť zosúla-
denie týchto objektov so všeobec-
ne záväznými právnymi predpismi 
a uzneseniami Mestského zastupi-
teľstva v Kremnici.

Technické parametre pre drobnú stavbu (účelom je uskladnenie palivového dreva):
– maximálna zastavaná plocha10 m²
– vnútorná svetlá výška stavby bude maximálne 2,40 m
– nosná konštrukcia stavby bude drevená, prípadne kovová
– strecha bude pultového typu, pokrytá pozinkovaným plechom červenej alebo hnedej farby podľa stano- 
 viska KPÚ
– obvodový plášť stavby budú tvoriť morené drevené dosky
– stavba nebude mať betónové základy a ani betónovú podlahu
– pri výstavbe nebudú vykonávané veľké svahové úpravy

Technické parametre pre drobnú stavbu (účelom je uskladnenie pracovného náradia):
– stavbu povoliť len v prípade, že si žiadateľ platí nájomné za záhradu, ktorú aj užíva
– maximálna zastavaná plocha 2 – 4 m²
– vnútorná svetlá výška stavby bude maximálne 2,40 m
– nosná konštrukcia stavby bude drevená, prípadne kovová
– strecha bude pultového typu, pokrytá pozinkovaným plechom červenej alebo hnedej farby podľa stano- 
 viska KPÚ
– obvodový plášť stavby budú tvoriť morené drevené dosky 
– stavba nebude mať betónové základy a ani betónovú podlahu
– pri výstavbe nebudú vykonávané veľké svahové úpravy

Pri povolení stavby bude presne určené časové obdobie (životnosť stavby), max. 20 rokov.
Stavby budú umiestňované v čo najväčšej miere radovo a nie individuálne.

Návrh na usporiadanie užívania pozemkov pod dočasnými legálnymi stavbami na pozemkoch
vo vlastníctve mesta
Usporiadanie užívania pozemkov pod dočasnými legálnymi stavbami na pozemkoch vo vlastníctva mesta: 
– užívanie pozemku pod dočasnou legálnou stavbou usporiadať nájomnou zmluvou 
– doba nájmu bude zhodná so životnosťou stavby
–  nájomné za prenájom pozemku pod dočasnou stavbou bude stanovené podľa Zásad o určovaní nájom- 
 ného za prenájom pozemkov, ktorých vlastníkov je mesto Kremnica v katastrálnom území Kremnica  
 (súčasná sadzba je 2,- €/m²/rok) 
– pozemky pod dočasnými legálnymi stavbami neodpredávať 

Jednotlivé stavby prehodnotené komisiou výstavby, životného prostredia a odpadového hospodárstva budú:
– určené na odstránenie (stavby, ktoré neplnia svoj účel, stavebný stav je nedostatočný a svojim vzhľadom  
 značne narúšajú okolie)
– určené na legalizáciu s podmienkou úpravy stavby podľa týchto regulatívov do roku 2015 (stavby, ktoré  
 plnia svoj účel, ich stavebný stav je nepostačujúci a vzhľadom narúšajú okolie)
– určené na legalizáciu bez podmienok (stavby, ktoré spĺňajú účel, sú v dobrom stavebnom stave a vzhľa- 
 dom nenarúšajú okolie)

Komisia výstavby, životného prostredia a odpadového hospodárstva na svojom zasadnutí dňa 26. marca 
2012 súhlasila s navrhovanými regulatívmi a odporučila ich na odsúhlasenie Mestského zastupiteľstva, 
ktoré ich schválilo na zasadnutí dňa 17. mája 2012 uznesením č. 96/1205. 

Regulatívy pre umiestňovanie nových drobných stavieb
na pozemkoch vo vlastníctve mesta Kremnica

 Občianka mesta Eva Zaťkovská vystúpila na mestskom zastupi-
teľstve v bode rôzne, kde povedala: "Kremnica prijala v roku 2006 
a potom opätovne v roku 2011 uznesenie proti ťažbe. Občania sa pe-
tíciami jednoznačne vyjadrili, že s ťažbou nesúhlasia. Po odstúpení 
poslankyne Jany Brűnovej sa stal poslancom Jaroslav Slašťan, ktorý 
je zamestnancom firmy Ortac a je nimi platený, je od nich finančne 
závislý. Podľa mňa tu nastal konflikt záujmov. Minimálne morálny 
konflikt záujmov." Jaroslava Slašťana vyzvala, aby sa vzdal funkcie 
poslanca a Komisiu pre posudzovanie konfliktu záujmov požiadala, 
aby bol poslanec Slašťan pri každom rokovaní týkajúcom sa firmy 
Ortac  úplne vylúčený z hlasovania, a aby mu nebola poskytnutá ani 
možnosť zdržania sa hlasovania.
 Jaroslav Slašťan už na zastupiteľstve Zaťkovskej odpovedal, že 
z funkcie neodstúpi. "Bol som zvolený ako každý iný poslanec, 
teda demokratickým procesom, s ktorým sa nemôže zahrávať nikto. 
Obvinenia pani Zaťkovskej odmietam," hovorí Slašťan. Na otázku, 
ako by postupoval v hypotetickom prípade, keby poslanci rokovali 
o uznesení súvisiacim s ťažbou, však priamo neodpovedal. "Dodr-
žiavam zákony a pravidlá, platné pre všetkých poslancov, ktorí sú za-
mestnaní a čestne živia seba a svoje rodiny svojou prácou. Zo svojho 
príjmu platím dane tak, ako všetci ostatní. Do mestského parlamentu 
chcem priniesť odbornosť, otvorenosť, zodpovednosť a dávku poli-
tickej odvahy."
 Podľa stanoviska Komisie pre posudzovanie konfliktu záujmov 
výkonu funkcie poslanca nemôže brániť jeho osobné zamestnanie, 
povolanie, zameranie, či názory. "Platí zásada, že pokiaľ je osoba 
do funkcie zvolená, rozhodli o tom ľudia vo voľbách a ich názor je 
potrebné rešpektovať, pretože iba tí istí ľudia môžu v ďalších voľ-
bách rozhodnúť, že takéhoto človeka už nezvolia. Prekážkou výkonu 
funkcie poslanca nie je (a v demokracii ani nemôže byť) skutočnosť, 
že jeho názory na zásadné otázky života mesta sa odlišujú od názo-
rov iných poslancov, primátora, či niektorých obyvateľov mesta. V 
danom prípade teda nie je konflikt záujmov na strane pána Slašťana 
(keďže zákon o obecnom zriadení takýto termín ani nepozná) aj keby 
bol z pohľadu niektorých ľudí zrejmý, prekážkou pre výkon funkcie 
poslanca," znie stanovisko komisie.
 Zákon o obecnom zriadení síce termín konflikt záujmov skutočne 
nepozná, v Etickom kódexe voleného predstaviteľa samosprávy mes-
ta Kremnica, ktorý poslanci prijali na zasadnutí mestského zastupi-
teľstva 19.mája 2011, je konfliktu záujmov venovaný článok 4, ktorý 
hovorí: "Pri výkone svojich rozhodovacích právomocí rozhoduje vo-
lený predstaviteľ vždy so zreteľom na verejný záujem. Ak má volený 
predstaviteľ priamy alebo nepriamy osobný záujem vo veciach, ktoré 
sú predmetom rokovania orgánov obce, oboznámi s touto skutočnos-
ťou mestské zastupiteľstvo ešte predtým, ako sa o nich začne rokovať." 
 Podľa Rasťa Diovčoša z Aliancie Fair-play každá samospráva, 
ktorá sa rozhodne, že si prijme etický kódex si zaslúži uznanie. 
"Zmyslom etického kódexu nie je nahrádzať zákon, alebo ho dopĺňať 
v obmedzeniach a sankciách. Poslanci pri svojej práci musia čas-
to riešiť etické dilemy a práve tento dokument by im mal pomáhať 
uvedomiť si ich a pomôcť pri hľadaní odpovede," hovorí Diovčoš. 
"Každý poslanec sa môže pri rozhodovaní dostať do situácie, ktorá 
môže byť vnímaná ako rozpor osobného a verejného záujmu. Za veľ-
mi dôležité považujem to, aby sa ostatní poslanci a obyvatelia mesta 
o takejto skutočnosti dozvedeli ešte predtým, ako sa o veci rozhodne." 
Etický kódex je podľa Diovčoša deklaratívny dokument a žiadny or-
gán samosprávy ani nemôže posudzovať, či ho poslanec dodržuje 
alebo nedodržuje. "Dodržiavanie kódexu je len na konkrétnom po-
slancovi. Za dôležité považujem, aby etický kódex nebol len dobre 
znejúcou formalitou, ale aby vyjadroval vnútorné presvedčenie po-
slancov, ktorí si ho prijali," uzatvára Diovčoš.

Poslanec Jaroslav Slašťan
sa po výzve občianky
mandátu nevzdá
Na ostatnom mest-
skom zastupiteľstve 
občianka mesta vy-
zvala poslanca mesta 
Jaroslava Slašťana, 
aby sa vzdal mandátu, 
pretože podľa nej je 
v konflikte záujmov. 
Slašťan sa mandátu 
vzdať nemieni a kon-
flikt záujmov odmie-
ta. Zákon o obecnom 
zriadení termín konflikt 
záujmov ani nepozná, 
etický kódex však áno.

Silver Jurtinus
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Primátorka Zuzana Balážová v pí-
somnej odpovedi na interpeláciu 
vyjadrila výhrady voči znaleckému 
posudku. "Zo znaleckého posudku, 
ktorý poskytli žiadatelia sa dozve-
dáme, že znalkyňa použila metódu 
polohovej diferenciácie. Porovná-
vacia metóda stanovenia všeobec-
nej hodnoty bola údajne vylúčená 
z dôvodu nedostatku podkladov 
pre danú lokalitu. S týmto tvrde-
ním však nemôžem súhlasiť, pre-
tože mesto Kremnica predalo v tej 
istej ulici Sama Chalupku dňa 14. 
2. 2011 pozemok za cenu 5,83 €/
m2. V roku 2012 mesto Kremnica 
predalo v neďalekej lokalite „fín-
ske domky“ pozemok za cenu 7,17 
€/m2. Máme tu teda rôzne názory 
a pohľady na cenu pozemku, ktorý 
je vo vlastníctve mesta; v rozpätí 
2,88 €/m2 až po viac ako dvojná-
sobok 5,83 €/m2. Dovolím si po-
ložiť otázku: ako má samospráva 
pristupovať k predaju mestského 
majetku? Aby to bolo výhodné pre 
kupujúceho, alebo aby to bolo vý-
hodné pre mesto, čo znamená pre 
všetkých občanov mesta? Spravu-
jeme predsa náš spoločný maje-
tok," argumentuje primátorka. 
 Pri priamom predaji podľa zá-
kona o majetku obcí môže obec 
predať svoj majetok najmenej za 
cenu určenú podľa znaleckého po-
sudku. Primátorka však argumen-

Problém záhrady rodiny Kopkášovcov možno skončí na súde
Postupnosť krokov tuje paragrafom tohto istého záko-

na, kde sa uvádza, že orgány obce 
a organizácie sú povinné majetok 
obce zveľaďovať, chrániť a zhod-
nocovať. "Zodpovedá predaj po-
zemku mesta za najnižšiu možnú 
cenu 2,88 €/m2 tejto podmienke?" 
pýta sa Balážová.  
 Podľa zákona o obecnom zria-
dení výkon potvrdeného uznesenia  
mestského zastupiteľstva starosta 
nemôže pozastaviť. "Ako primá-
torke mesta mi prislúcha podpiso-
vať  kúpno-predajné zmluvy. Keď 
zvažujem všetky okolnosti, je tu 
konflikt dvoch zákonov. Na jed-
nej strane sú ustanovenia zákona 
o majetku obcí, na druhej strane 
sú ustanovenia zákona o obec-
nom zriadení. V poslednej dobe 
sa množia predaje majetku obcí 
alebo miest za podhodnotenú cenu. 
Sú kritizované občanmi, verej-
nosťou, médiami. Pýtam sa sama 
seba, čo je morálne. Mám sa pod-
riadiť uzneseniu mestského zastu-
piteľstva alebo mám zveľaďovať, 
chrániť a zhodnocovať majetok 
mesta Kremnice?" 

Podľa Edity Kopkášovej však pri-
mátorka vo svojom porovnaní cien 
pozemkov porovnáva dva druhy 
pozemkov. "Pozemky o ktorých 
pani primátorka hovorí sú zastava-
né plochy a nádvoria, my chceme 
kúpiť záhradu, to je predsa roz-
diel," hovorí pani Kopkášová. "Na 
pozemku nechceme nič stavať. 
Nenecháme si predsa pár metrov 
od nášho domu postaviť dom," 
odmieta zámer budúceho výhod-
ného predaja pozemku na stavebné 
účely pani Kopkášová . Pozemok 
chcú ďalej využívať ako záhradu, 
roky ho majú prenajatý od mes-
ta, teraz ho však chceli získať do 
svojho vlastníctva. "Ja tu bývam 
s manželom dvadsaťsedem rokov 
odkedy sme sa vzali a on tu býva 
od roku 1968. O tú záhradu sa celé 
roky staráme a nikdy sme si na nič 
od mesta nenárokovali. Keď padal 
svah, museli sme si ho opraviť a 
postaviť oporné múry. Ten poze-
mok nás už niečo stál," hovorí Edi-
ta Kopkášová.  
 Pani Kopkášová má zdokumen-
tované všetky predaje pozemkov za 
ostatný rok a tieto údaje spracovala 
percentuálne podľa predajnej ceny 
pozemkov oproti účtovnej hodno-
te. Tieto údaje našla v zápisniciach 
komisií, alebo priamo v uznese-
niach o predaji. Vychádza jej, že 
mesto za ostatné obdobie predalo 
pozemky za ceny v rozmedzí 56% 
až 64% z účtovnej hodnoty majet-
ku. "Naša cena 2,88 €/m2 je oproti 
účtovnej hodnote 4,98 €/m² 57,83 
%, teda nijako sa nevymykáme z 
rozmedzia, v akom sa mestské po-
zemky predávajú. Sme my v nie-
čom iní?" pýta sa pani Kopkášová, 
ktorá neochotu primátorky podpí-
sať kúpno-predajnú zmluvu vníma 
ako zaujatosť. 
 Argumentuje aj záhradou na 
ulici Rumunskej armády, ktorú 
mesto predalo za 2,82 €. Je to tiež 

záhrada v kopci a znalecký posu-
dok tam robila iná osoba ako Kop-
kášovcom. Chybu pani Kopkášová 
vidí aj v tom, že prvé prijaté uzne-
senie z februára 2012 neobsahova-
lo predajnú cenu. "Keby v prvom 
uznesení bola napísaná konkrétna 
cena, napríklad 5 €, ustúpili by sme 
od toho a nedali by sme si spraco-
vať ani znalecký posudok, za ktorý 
sme zaplatili 60 €. Nebudem pred-
sa kupovať niečo na čo nemám. 
Maximálne sme ochotní ísť na 
cenu 3,20 €, pani primátorke som 
to povedala, ale nesúhlasila ani s 
týmto," hovorí pani Kopkášová.

Podľa poslanca Mariána Vojtka 
prijaté uznesenie a predaj daného 
pozemku nie je v rozpore s požia-
davkou, že samospráva má zveľa-
ďovať, chrániť a zhodnocovať svoj 
majetok. "Predajom mestom nevy-
užiteľného pozemku, ktorý roky v 
nájme zveľaďujú práve žiadatelia 
ako záhradu pri rodinnom dome, 
v členitom a neprístupnom teréne, 
mesto získa na základe ceny stano-
venej znaleckým posudkom, kto-
rý vyžaduje zákon, sumu 1042,56 
€. Preto si nemyslím, že by mala 
primátorka operovať rozporom 
dvoch zákonov, ktoré musí dodr-
žiavať. Pri každom prípade predaja 
pozemkov vychádzame najmä zo 
znaleckého posudku, ako aj z indi-
viduálneho posúdenia predávaného 
pozemku, napríklad vhodnosť na 
ďalšiu výstavbu, dostupnosť, mož-
ná ďalšia využiteľnosť a tak ďalej. 
Nie som v žiadnom rodinnom, ani 
inom blízkom vzťahu so žiada-
teľmi, ktorý by ma mal stavať do 
konfliktu záujmov pri rozhodovaní 
v danej veci. Ak sa pozriete do mi-
nulosti na moje názory pri preda-
joch na základe cien stanovených 
znaleckými posudkami, prídete na 
to, že som sa vo väčšine prípadov 
snažil presadiť názor, že keď už zá-
kon zaťažuje žiadateľa, teda nášho 

občana, nutnosťou financovania 
znaleckého posudku, ako aj povin-
nosťou dodania geometrického plá-
nu, čo sú ďalšie finančné výdavky, 
vychádzajme v ústrety našim ob-
čanom aspoň v tom, že nebudeme 
silou mocou cenu ďalej navyšovať, 
pokiaľ to nie je vyslovene nutné. 
Rovnako sme pristupovali k mno-
hým iným predajom pozemkov v 
našom meste a primátorka problém 
s podpísaním predajov nemala," 
hovorí poslanec Vojtko. 

Primátorku v stanovisku nepod-
poril ani hlavný kontrolór mesta 
Peter Roško: "Podľa môjho názoru 
malo zo strany primátorky mesta 
dôjsť k podpisu zmluvy v termíne 
do 30. 11. 2012, nakoľko v zmysle 
zákona o obecnom zriadení výkon 
potvrdeného uznesenia primátorka 
nemôže pozastaviť. Danú skutoč-
nosť sme osobne s primátorkou 
mesta prerokovali, pričom som 
prezentoval stanovisko, že vyko-
nateľnosťou platného uznesenia je 
jeho aplikácia v praxi t.j. realizácia 

Primátorke sa zdá 
cena nízka

Prvé uznesenie poslanci v tej-
to veci prijali 23. februára 2012 
(31/1202). Uznesenie kúpnu cenu 
neobsahovalo, cena mala byť sta-
novená minimálne vo výške zna-
leckého posudku. Kopkášovci si 
teda nechali vypracovať znalecký 
posudok, ktorý určil cenu 2,88 € 
za meter štvorcový. Dňa 23. apríla 
2012 zasadala komisia výstavby, 
ktorá už mala k dispozícii znalec-
ký posudok, odporučila však cenu 
podľa účtovnej evidencie, teda 
4,98 €/ m². Komisia ekonomická a 
majetku mesta, dňa 30. apríla 2012 
po predložení znaleckého posudku 
odporučila schváliť kúpnu cenu vo 
výške 3,30 €/m² alebo 4,00 €/m². 
Dve rôzne ceny zdôvodnili hlaso-
vaním komisie 50:50. K podpisu 
zmluvy však nedošlo a poslanci 
na júnovom zastupiteľstve pôvod-
né uznesenie z februára zrušili a 
schválil uznesenie s kúpnou cenou 
vo výške 2,88 €/m² (137/1206). 
Toto uznesenie však primátorka 
nepodpísala a nepodpísala ani ďal-
šie uznesenie v podobnom znení 
v septembri (193/1209). Primá-
torkino veto prelomili poslanci 
v októbri, kedy toto uznesenie 
schválili znova, čím podľa zákona 
nadobudlo právoplatnosť. Do 30. 
novembra 2012 mala byť podpísa-
ná kúpno-predajná zmluva s rodi-
nou Kopkášovcov za cenu 2,88 €/
m2, teda za cenu pozemku 1042,56 
€, k podpisu zmluvy však nedošlo, 
čo na decembrovom zastupiteľstve 
interpeloval poslanec Vojtko. Opý-
tal sa, prečo nebola zrealizovaná 
kúpnopredajná zmluva. 

odpredaja predmetného pozemku 
žiadateľovi," hovorí Peter Roško.   
Primátorka tvrdí, že rodine Kop-
kášovcov ublížiť nechce. "Rodina 
Kopkášovcov môže pozemok uží-
vať a aj ho užíva, pretože ho má od 
mesta v prenájme. Pani Kopkášo-
vej som navrhla, aby sme uzatvo-
rili dlhodobú nájomnú zmluvu, čo 
odmietla. Podpísanie kúpno-pre-
dajnej zmluvy schválenej mest-
ským zastupiteľstvom je však proti 
môjmu presvedčeniu a pocitu zod-
povednosti voči občanom Kremni-
ce. Jednoducho takúto nevýhodnú 
zmluvu pre mesto a jeho občanov 
nedokážem podpísať," hovorí pri-
mátorka. Edita Kopkášová oponu-
je, že keď jedenásť poslancov nie-
čo schváli, malo by to mať nejakú 
právnu silu. "Prehlasované uzne-
senie je platné a primátorka bráni 
výkonu uznesenia tým, že nechce 
podpísať kúpnopredajnú zmluvu," 
hovorí pani Kopkášová, ktorá ne-
vylučuje ani možnosť, že sa obráti 
na súd. "Čakáme písomné vyjadre-
nie hlavného kontrolóra a podľa 
toho sa zariadime," uzatvára pani 
Kopkášová.  

Pani Kopkášová 
hovorí o zaujatosti

Poslanec Vojtko: 
nie je to rozpor 
dvoch zákonov

Obrátia sa na súd?

Silver Jurtius

Krádež príručnej pokladnice
Zo sídla Mestského bytového 
podniku neznámy páchateľ od-
cudzil príručnú pokladnicu s 
finančnou hotovosťou. Trestné 
stíhanie bolo prerušené a po-
slanci schválili likvidáciu ško-
dy v celkovej výške 672,48 €.
 Ku krádeži došlo dňa 18. ok-
tóbra 2012 v sídle Mestského 
bytového podniku. Kriminalistic-
ko-expertízny ústav policajného 
zboru zistil na zámku stopy po 
násilnom vniknutí. Po páchateľo-
vi skutku a odcudzených veciach 
bezvýsledne pátrali oddelenia po-
licajného zboru v Kremnici, Žiari 
nad Hronom, Žarnovici, Novej 
Bani a Banskej Štiavnice. Obvod-
né oddelenie policajného zboru 
Kremnica preto dňa 29.11.2012 
vydalo uznesenie, ktorým ko-

nanie vo veci krádeže príručnej 
pokladne prerušilo. "Prerušenie 
trestného stíhania znamená, že na 
spise sa pracuje ďalej, ale nie je 
spoľahlivo zistené, že skutok spá-
chala konkrétna osoba. Uznese-
nie o prerušení trestného stíhania 
platí aj ako doklad o výške ško-
dy. Ak sa v budúcnosti zistí pá-
chateľ tohto skutku, mesto bude 
túto škodu môcť od páchateľa 
vymáhať," povedal na mestskom 
zastupiteľstve Richard Horváth z 
obvodného oddelenia policajné-
ho zboru v Kremnici.
 Ihneď po krádeži Mestský by-
tový podnik namontoval kame-
rový systém, ktorý je napojený 
na Mestskú políciu a vykonal aj 
ďalšie opatrenia na zamedzenie 
takejto udalosti v budúcnosti.
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10 spôsobov, ako pripraviť dieťa
na vstup do materskej školy

1. Podporte zodpovednosť prira-
dením denných činností. Vysvetliť  
deťom, že všetci majú doma rôzne 
úlohy a povinnosti, ktoré by mali 
vykonávať každý deň. Môžete vy-
tvoriť vlastný návrh tabuľky, kde 
budú deti za každú zvládnutú úlo-
hu dostávať nálepky. Medzi možné 
povinnosti pre deti patrí napríklad 
pomoc pri venčení psa, upratanie 
hračiek, pomoc pri vynášaní od-
padkov, upratanie periny, párovanie 
ponožiek a pod. Rodičia tak podpo-
rujú posilňovanie koncepcie, ktorá 
je základom aj pri činnostiach s 
deťmi v materskej škole.
2. Začleňte čítanie, kreslenie a 
počítanie do vášho každodenného 
programu. Určenie farieb a tvarov, 
čítanie príbehov a rozprávok, jed-
noduché počítanie do 6 sú schop-
nosti, ktoré budú prospešné pre za-
čiatok a ktoré bude ďalej rozvíjať 
pani učiteľka v materskej škole.
3. Vysvetľujte a učte deti dobrým 
mravom. Učiť deti povedať, "pro-
sím" a "ďakujem", neprerušovať 
niekoho, keď práve hovorí, strieda-
vé používanie  "vnútorného" (keď 
sme doma) a "vonkajšieho" (keď 
sme vonku) hlasu.
4. Vytvorte konzistentný plán pre 
disciplínu. Chváliť pozitívne sprá-
vanie (za dobré mravy, zdieľanie 
a požičiavanie si hračiek, za strie-
danie pri aktivite s inými deťmi, 
za dokončenie úlohy,  atď.) a mať 

špecifické dôsledky pri nežiaducom 
konaní a správaní (pravidlo jedné-
ho varovania, presne určený čas na 
aktivitu, strata oprávnenia, atď).
5. Výučba a tréning predškolských 
zručností. Učitelia v materských 
školách budú vďační za vašu pomoc 
pri výučbe detí, ako si otvoriť ale-
bo zatvoriť fľašu s vodou či ruksak, 
ako si správne umývať ruky, samo-
statne dokončiť toaletné potreby a 
zaviazať šnúrky na topánkach.
6. Podporujte deti dodržiavať ná-
vod, ktorý ste im prvýkrát dali. Ak 
deti dostali od vás smer, opakujte 
ho a doťahujte s nimi. Je dobré ho 
uplatňovať vo viacerých smeroch, 
napríklad "prosím vyzuj si topánky 
pred vstupom do bytu, odlož si ich 
do botníka a obuj si papuče."
7. Naplánujte si návštevu do 
miestnej materskej školy, pozrite 
si triedu a ak je to možné, aj celú 
materskú školu. Pozrite sa spolu 
s dieťaťom do jeho budúcej ma-
terskej školy, navštívte triedu, 
zoznámte ho s učiteľkami, ukážte 
mu ihrisko. Oboznámenie sa s ma-
terskou školou a učiteľkami pomô-
že zmierniť úzkosť detí a rodičov.
8. Zaveďte rutiny, ktoré sa budú 
opakovať každé ráno a večer . Ro-
dičia by mali zavádzať tieto rutiny 
do praxe aspoň dva týždne pred 
začatím dochádzky. Buďte nápo-
mocní pri  zvykaní dieťaťa na pra-
videlný popoludňajší oddych. Ve-

čer je dobre vykonávať pravidelné 
činnosti ako napríklad príprava ob-
lečenia na nasledujúci deň, kúpeľ, 
hygiena, rozprávka. Nastavte si 
nejaké rutiny aj na ráno. Mať čin-
nosti naplánované pomôže znížiť 
stres pre každého.
9. Aktivity, ktoré je vhodné robiť 
s deťmi dva až tri mesiace pred 
nástupom do materskej školy.  Po-
proste pani učiteľku o rady, naprí-
klad môžete nechať dieťa samostat-
ne vybrať knihu na čítanie, každý 
deň sa hrať " na škôlku", a pod.
10.  Stratégia pre rodičov – ako 
zvládnuť úzkosť z odlúčenia. Úz-
kosť z odlúčenia je bolestivá pre 
každého. Rodičia by sa mali roz-
lúčiť so svojim dieťaťom medzi 
dverami triedy namiesto jeho dlhé-
ho držania alebo prechádzok okolo 
materskej školy. Prvé dni v škôlke 
sú zvyčajne oveľa ťažšie pre rodi-
čov ako ich deti. Nezávislosť detí 
je dôležitá pre vedenie detí ku ich 
vlastnej sebaúcte (povzbudzujú-
cimi slovami typu „som presved-
čená, že toto dokážeš urobiť sám/
sama a budeš úspešný/á."). Sú aj 
deti, ktoré nepotrebujú žiadny ob-
zvlášť nástupný proces. Iným de-
ťom môže pomôcť odmeňovanie 
samolepkami, ak nebudú ráno pri 
odlúčení plakať, alebo iné pozitív-
ne motivácie. 

Od 1. do 31. 3. 2013 prebieha zápis detí do materskej školy na školský 
rok 2013/2014. Deti zapísané v tomto termíne budú prijaté do materskej 
školy od septembra 2013 alebo po dohode s rodičmi v priebehu školské-
ho roka 2013/2014. Žiadame rodičov, ktorí majú záujem umiestniť svoje 
dieťa v materskej škole, aby rešpektovali tento termín. Po ukončení zá-
pisu 31. 3. 2013 a po naplnení kapacity materských škôl nebude možné 
prijímať deti do materskej školy.
 Materská škola s alokovaným pracoviskom v Kremnici poskytuje ce-
lodennú aj poldennú starostlivosť deťom vo veku od 2 – 6 rokov a deťom 
s odloženou povinnou školskou dochádzkou. Realizujeme koncepciu 
rozvoja detí predškolského veku. Prevádzka MŠ je v pracovných dňoch 
od 6.00 hod. do 16.00 hod. Pri zápise obdržíte u riaditeľky MŠ žiadosť 
na prijatie dieťaťa na predprimárne vzdelávanie. Prijatiu do materskej 
školy môže predchádzať adaptačný proces, ktorý si každý rodič dohod-
ne individuálne vopred.V tomto školskom roku je úhrada príspevkov 
za dochádzku pre deti vo veku do 3 rokov 15 € a vo veku od 3 rokov 10 
€ mesačne na čiastočnú úhradu nákladov spojených s hmotným zabez-
pečením v materskej škole v  zmysle vyhlášky MŠ SR č.306/2008 Z. z. o 
materskej škole. Pri nástupe do MŠ sa platí záloha za stravu 23 €, denná 
stravná jednotka je 1,12 €.

Bližšie informácie získate na telefónnom čísle:
MŠ Dolná 045/6743 527, alokované pracovisko 045/6742 711.

Zápis do materskej školy

 Snoezelen bol vyvinutý v Ho-
landsku so zámerom poskytnúť 
ľuďom so zmyslovým postihnutím 
alebo poruchami učenia vhodnú 
relaxáciu a prostredie pre trávenie 
voľného času. Ľudia so špeciálny-
mi potrebami majú tiež právo na 
primeranú stimuláciu. Aby sa oso-
by s postihnutím mohli zúčastniť na 
takýchto aktivitách, vyžaduje si to 
vytvorenie špeciálneho prostredia.
 "Metóda Snoezelen prináša do 
škôl pre zdravotne znevýhodne-
ných nové možnosti, kde je akoby 
všetko dovolené," hovorí učiteľka 
Drahomíra Miklošovičová. Dieťa 
si podľa nej vyberá podnety, kto-
ré mu robia dobre a pôsobia naňho 
pozitívne. "Snoezelen spočíva vo 
vytvorení príjemných zmyslo-
vých zážitkov v atmosfére dôvery 
a uvoľnenia. Zmyslové zážitky 
stimulujú primárne zmysly bez 
potreby intelektuálnej aktivity. 
Terapiu vedie špeciálny pedagóg 
a školský psychológ. Príjemnú 

  Milí rodičia!

ZŠ Viliama Gaňu zriadila terapeutickú 
miestnosť a organizuje týždeň „počúvania“ 
srdcom a rukami

Čo môžete urobiť preto, aby ste uľahčili vstup dieťaťa do materskej školy? Jednou z najväčších zmien 
v živote detí je nástup do materskej školy. Uľahčiť tento prechod z domáceho prostredia pre deti a 
ich rodičov môže postupné začleňovanie niektorých aktivít z denného programu materskej školy do 
každodenného života v domácnosti.

V Základnej škole pre sluchovo postihnutých žiakov zriadili multisenzorickú terapeutickú miestnosť 
Snoezelen. Od januára  môžu žiaci tejto školy vstupovať do priestoru plného príjemných podnetov, 
ktorý ich má upokojiť, vyvolať v nich radosť, rozvíjať zmyslové vnímanie a odbúrať strach. Škola sa na 
týždeň stane aj hostiteľkou pre francúzsky, fínsky, rumunsky, maďarsky a poľsky „posunkujúce ruky“ 
mladých nepočujúcich žiakov. 

Psychologička školy Mgr. Filipová vysvetľuje princípy relaxácie v 
miestnosti Snoezelen. Na fotke je v strede Mgr. Miklošovičová, reali-
zátorka projektu a Mgr. Utešená z Nadácie Dvojfarebný svet.

atmosféru znásobuje zvuk bublin-
kového valca umiestneného v rohu 
miestnosti, dieťa sa môže k nemu  

pritúliť a cítiť jeho jemné vibrácie 
a aj regulovať farby a intenzitu 
bubliniek  pomocou bezdrôtového 

ovládača, čo sa osvedčilo u zra-
kovo aj sluchovo postihnutých. 
Prijíma vibrácie celým telom a vie 
si predstaviť hudobný tok, prichá-
dzajúci z CD prehrávača, kde má 
na výber množstvo terapeutickej 
hudby. Aromadifuzér a bublin-
kostroj stimuluje čuch a hmat. 
Veľmi obľúbeným komponen-
tom je závesné hojdacie kreslo, 
ktoré poskytuje silný dotykový 
tlak a vestibulárnu stimuláciu. 
Navodzuje rôzne kinestetické po-
hyby, zmenu rovnováhy a tiaže, s 
čím majú viacnásobne postihnu-
té deti zo začiatku problém, ale v 
konečnom dôsledku to majú veľmi 
radi," opisuje miestnosť Miklošo-
vičová. Ďalšou súčasťou vybave-
nia miestnosti je polohovací vak, 
ktorý zabezpečuje oporu hlave a 
trupu, dieťaťa môže manipulovať 
s optickými vláknami, ktoré  kon-
tinuálne menia farbu. Na stene sú 
pripevnené didaktické pomôcky na 
jemnú motoriku ako dom a palma, 
v priestore na zemi je motorický 
stolík.  
 Hlavným sponzorom terapeu-
tickej miestnosti je Nadácia „Dvoj-
farebný svet“, ktorá celý projekt 
finančne zastrešila. Ďalšími spon-
zormi, ktorí prispeli finančným 
darom sú ELBA a.s. Kremnica a  
Nadácia ZSNP a SLOVALCO v 
Žiari nad Hronom. Potešilo nás, 
že  výrobné podniky nášho mesta a 
okresu podporujú projekty zamera-

né na pomoc deťom so zdravotným 
znevýhodnením. Základná škola 
pre žiakov so sluchovým postihnu-
tím V. Gaňu bude prostredníctvom 
občianskeho združenia KREMKO, 
priamym účastníkom veľkolepého 
projektu JUNIOR HIPPEN, ktorý 
je finančne podporovaný Sloven-
ským inštitútom mládeže, riade-
ným Ministerstvom školstva, vedy, 
výskumu a športu Slovenskej re-
publiky IUVENTA.
 Od  24. februára do 3. marca 
2013 sa škola stane hostiteľkou 
pre francúzsky, fínsky, rumunsky, 
maďarsky a poľsky „posunkujú-
ce ruky“ mladých nepočujúcich 
žiakov a ich vedúcich. "Spoločne 
prežívaný čas a chvíle nás budú 
učiť, prostredníctvom nových skú-
seností a nových zážitkov. Bude to 
veľká škola empatie, pochopenia 
a „počúvania“, práve prostredníc-
tvom svojho srdca a rúk," hovorí  
vychovávateľka Kristína Brnčová. 
Počas veľkého projektu JUNIOR 
HIPPEN, zameraného na mládež 
a ich aktivity, sa žiaci školy pro-
stredníctvom občianskeho združe-
nia KREMKO zúčastnili už dvoch 
medzinárodných výmen ako part-
nerská krajina. Vznikli priateľstvá, 
ktoré sa aj naďalej chcú rozvíjať. 
"Veríme preto, že náš „veľký“ týž-
deň bude pre všetkých nás, týžd-
ňom priateľstva, poznania, radosti 
a krásnych spoločných zážitkov," 

zdroj: www.parents.com Tešia sa na vás zamestnanci MŠ v Kremnici, foto: J. Miko

Silver Jurtinus
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naši najmenší rozlúčili sme sa manželstvo uzavreli

Diana Vlačuhová

Rodičom srdečne blahoželáme!

Ferdinand Gustiňák
Nela Kupková
Mária Holíková

Česť ich pamiatke. Odpočívajte v pokoji.

Jozef Barborík - Jana Šuhajová

Želáme veľa lásky a porozumenia
na spoločnej ceste životom.

Spomienka

 Juliana Práznovská.

Dňa 12. februára sme si pripomenuli 5. výročie, kedy 
nás opustila naša milovaná mama, stará mama

Poďakovanie

pani Margitou Murgačovou.

synovia s rodinami, vnúčatá a pravnúčatá. 

Ďakujeme všetkým príbuzným, susedom a známym, ktorí sa 27. decembra 2012 
prišli naposledy rozlúčiť s našou drahou mamou, starou a prastarou mamou 

Spomienka

pani Mária (Božena) Minichová,
 rod. Hoghová.

S láskou a úctou spomínajú dcéry Ľubica, Daniela
a syn Vladimír s rodinami.

Dňa 18. febrára 2013 uplynulo už 10 rokov, čo nás 
navždy opustila naša drahá mamka, stará a prastará mama

Už nič nie je také, ako bolo predtým, mami ...
 Už ťa slnko neprebudí, nepoteší krásny deň.

 V záhrade posledných rozlúčok spíš svoj večný sen.“

S láskou spomínajú dcéry a syn s rodinami. 

Jana Zelinová
Jozef Kmeť
Jozef Pastorok

Odišla si od nás, ale všetko krásne čo si nám dala, 
zostalo v nás. 

Zvlášť ďakujeme neurologickému oddeleniu nemocnice v Žiari nad Hronom 
za citlivý a obetavý prístup, ktorý prejavili pri starostlivosti o našu mamu.

Za dôstojnú rozlúčku, prejavy sústrasti a kvetinové dary ďakujú

Tibor Ferenčík je chatárom chaty 
na Skalke už dvadsaťtri rokov, stále 
však nie je najdlhšie slúžiacim cha-
tárom, aj keď k rekordu už nemá 
ďaleko. "Najdlhšie bol chatárom 
pán Teplický, ktorý na nej slúžil 
dvadsaťpäť rokov. Vtedy mala cha-
ta kapacitu štyridsať nocľažníkov a 
pán Teplický ich vždy ráno pohostil 
chlebom s maslom a mliekom, keď-
že pri chate choval kravy. Nejde mi 
o zlomenie rekordu, ale je to mo-
tivácia, ktorá ma posúva," hovorí 
Tibor Ferenčík. 
 Chatár sa na okrúhle výročie 
pripravuje aj v archívoch a starých 
kronikách. "Presný dátum otvore-
nia chaty sa mi zatiaľ nepodarilo 
zistiť. Viem, že patrí medzi prvé tri 
chaty v Horných Uhrách, staršie 
sú len dve chaty v Tatrách. V roku 
1912 boli na Skalke prvé preteky a 
v roku 1917 tu boli prvé oficiálne 
preteky, majstrovstvá Uhorska," 
vymenúva Ferenčík. 
 Pani Darina Salátová z Múzea 
telesnej kultúry jeho slová potvr-
dzuje. "Vďaka tomu, že táto chata 
bola postavená, od roku 1914 sa 
už v Kremnici konali prvé lyžiar-
ske kurzy. Celý život lyžiarskeho 
športu v Kremnických vrchoch sa 
začal odvíjať postavením chaty 
na Skalke. Až do roku 1928, kedy 
bola postavená Ulehlová chata na 
Krahuliach, to bola jediná útulňa 
v Kremnických vrchoch. Chata sa 

Chatár chaty na Skalke: Postavím tam kríž a zazvoním na zvonček
Je jednou z prvých turistických chát na Slovensku a stála pri počiatkoch lyžovania v Kremnických vrchoch. Chatu postavil Klub 
slovenských turistov v roku 1913 a jej súčasný nájomca chystá k stému výročiu skromnú oslavu. 

objavovala v dobových turistických 
bedekroch a jej povesť sa rozšírila 
do širokého okolia. Na Skalku sa 
chodilo lyžovať až z Budapešti," 
hovorí pani Salátová. 
Klub slovenských turistov a ly-
žiarov chatu prevádzkovali až do 
vojny. Keďže Kremnické vrchy 
boli jedným z centier Slovenské-

ho národného povstania, vojaci 
nemeckej armády ju vypálili, aby 
sa v nej neschovávali partizáni a 
z chaty ostali len obvodové múry.  
Po vypálení bola chata dlho opuste-
ná. Keď sa v šesťdesiatych rokoch 
začal stavať vysielač, chata slúžila 
ako kancelárie a sklad. Po dokon-
čení vysielača chatu odkúpil pod-

nik Elektrovod, ktorý prevádzko-
val viacero rekreačných zariadení 
na Slovensku. V súčasnosti je ma-
jiteľom chaty firma Elba a chatár 
Ferenčík jej nájomca.
 Na otázku, čo ho k chatárčeniu 
na Skalke priviedlo odpovedá, že 
život v Bratislave ho omrzel a ľudia 
sklamali, preto sa rozhodol odísť. 

"Hora vás nesklame, jedine ľudia 
dokážu sklamať," hovorí. "Keď 
som na Skalku prišiel, ešte tam bol 
chatársky život. Spoločne sme trá-
vili Silvestra, navštevovali sme sa, 
pomáhali sme si. Ale majitelia sa 
pomenili, chatári odišli a už to nie 
je tá chatárska šichta ako kedysi. 
Typický chatársky život už je len vo 
Vysokých Tatrách a aj tam už siaha 
komercionalizácia." Snom chatára 
Ferenčíka je dať chate taký vzhľad, 
aký mala predtým, keďže po jej 
vypálení už neobnovili poschodie, 
ktoré pôvodne mala. "Na poschodí 
by sa zišli ešte tri - štyri apartmány. 
To je môj sen, neviem či sa to poda-
rí, ale nejaké sny človek mať musí."
 Na oslavu storočnice nechys-
tá žiadne pompézne oslavy, ale 
skromnú pripomienku na svojich 
predchodcov. "Pri chate chcem 
osadiť kríž a malú zvoničku s rokmi 
1913 – 2013 ako pripomienku na 
ľudí, ktorí na tejto chate pracova-
li." Pripravuje aj malý raut a výsta-
vu fotografií a artefaktov z histórie 
chaty, preto privíta aj zaujímavé 
fotografie zo súkromných archívov, 
alebo spomienky pamätníkov. Ak 
chcete prispieť, ste vítaní. Oslava a 
odhalenie kríža so zvoničkou bude 
v lete. "Kto príde, dostane gambá-
čik a môže pofŕkať chatu pre šťastie 
a na pamiatku chatárom zazvoniť 
na zvonček" hovorí Ferenčík.

Zväz diabetikov ZO ZDS DIAKREM Kremnica
pozýva všetkých svojich členov a sympatizantov

na členskú schôdzu,
ktorá sa bude konať dňa 22. marca 2013

o 13.00 hod v Klube dôchodcov. 

Všetkých vás srdečne pozývame.

Silver Jurtinus, foto: MTK
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26. februára, 19.00
Máme pápeža!
Z balkóna Baziliky Svätého 
Petra zaznie slávnostné Ha-
bemus Papam! Státisícový dav 
veriacich netrpezlivo očakáva 
nového pápeža. Ale balkón 
ostáva prázdny. Práve zvolený 
pápež sa odmieta ujať funkcie. 
Vatikán nájde v tejto situácii 
jediné možné riešenie. Povolá 
uznávaného psychiatra, aby 
vyriešil neobvyklé rozpolože-
nie pápeža. Snímka, ktorá v 
roku 2011 získala Zlatý Glóbus 
pre najlepší film je založená na 
slovnom humore a inteligent-
ných dialógoch. 
Komédia, Taliansko, Francúz-
sko, 2011, MP 12+, titulky CZ, 
104 min.

5. marca, 19.00
Klip
Príbeh šestnásťročnej Jasny, 
ktorá sa snaží definovať svo-
je miesto vo svete a dospieť 
stojí na úplnej hrane toho, čo 
o dnešných tínedžeroch nao-
zaj chceme vedieť. Ich rodičia 
o to menej. Jasna je bezhlavo 
zamilovaná do o niečo staršie-
ho macha Djoleho. Ich vzťah je 
však skôr ako na romantických 
prechádzkach založený na di-
vokých žúroch plných drog, 
alkoholu, rozvášneného bal-
kánskeho turbopopu, násilia a 
sexu, ktorý si detailne nakrú-
cajú na mobilné telefóny, tak 
ako vlastne celý svoj život. 

Dráma, Srbsko, 2012, MP18+, 
titulky CZ, 100 min.

8. a 9. marec, 19.00
Ďakujem, dobre
Dlhometrážny film Ďakujem, 
dobre sa skladá z troch povie-
dok a epilógu. Jednotlivé prí-
behy sa odohrávajú na pozadí 
súčasnej hospodárskej krízy, 
ktorá vstupuje do intímnych ži-
votov postáv a naostro odhaľu-
je ich pokrivené vzťahy, v kto-
rých žijú.
Dráma, SR, 2013, MP 15+, 134 
min.

12. marec, 19.00
Avalon
Nekonvenčný portrét starnúcich 
ľudí, ocitajúcich sa niekde medzi 
spoločenskou elitou a zločinom, 
ktorí unikajú z reality do iluzív-
neho sveta bezstarostnej zá-
bavy a krátkodobých rozkoší. 
Ľahkovážny život šesťdesiatnika 
Janneho, vlastníka novozalože-
ného nočného klubu Avalon, sa 
však skomplikuje nečakanými 
udalosťami s katastrofálnymi 
následkami.
Dráma, Švédsko, 2011, MP 
15+, titulky CZ, 79 min.

19. marec, 19.00
Lovci hláv
Zdá sa, že Roger má všetko, 
čo si človek môže priať. Je 
najúspešnejším lovcom hláv – 
headhunterom – v Nórsku, je 
ženatý s prekrásnou galeris-
tkou a vlastní úchvatný dom. 
Žije však nad pomery a pota-
jomky kradne umelecké diela. 
Na slávnostnom otvorení ga-
lérie mu žena predstaví muža 
menom Clas Greve. Nielen, že 
Greve je ideálnym kandidátom 
na pozíciu, ktorú sa snaží Ro-
ger získať, ale je aj majiteľom 
originálu Rubensovho Lovu na 
diviaky, jedného z najžiadanej-
ších obrazov v histórii moder-
ného umenia. 
Dráma, Nórsko, 2011, MP 12+, 

Podujatie bolo zahájené hymnou 
Slovenskej republiky, Matice 
slovenskej a prednesom básne 
Kamily Turzovej: Vlasť moja 
rodná členkou MO MS Matil-
dou Olbrichtovou. V úvode a na 
záver podujatia sa k prítomným 
prihovorila moderátorka podu-
jatia Ľuba Negerová zo ZPOZ 
Človek – človeku v Kremnici.  
 V prvej časti programu okrem 
iného vo svojich príhovoroch 
uviedli:
 Primátorka mesta RNDr. 
Zuzana Balážová vo svojom 
prejave vyzdvihla úspechy 
Slovenskej republiky, ktorá 
sa za krátky čas etablovala vo 
všetkých oblastiach, stala sa 
plnohodnotným partnerom v 
Európskej únii a preukázala 
hospodársku a politickú samo-
statnosť. Čo jej však stále chý-
ba, je etický rozmer a morálka. 
Štátne orgány a politici podľa 
nej stále rozhodujú bez ohľadu 
na verejný záujem a vo veľkej 
miere podliehajú lobistickým 
skupinám, ktoré presadzujú 
svoje finančné záujmy. Dôka-
zom toho podľa nej sú súdne 
spory, ktoré občania musia viesť 

20. výročie vzniku Slovenskej republiky
Mesto Kremnica a MO MS v Kremnici usporiadali dňa 30. januára 2013 
„Slávnostné spomienkové podujatie“ pri príležitosti 20. výročia vzniku 
Slovenskej republiky. 

so štátom, aby obhájili svoje práva. 
Poukázala aj na bohatosť a krásu 
slovenčiny a rodičov i pedagógov 
požiadala, aby toto bohatstvo odo-
vzdávali mladej generácii, aby sa 
zachovala i do budúcnosti.
 Predseda MO MS pripomenul 
podujatia konané každoročne v are-
áli Geografický stred Európy, ktoré 
predchádzali vzniku Slovenskej 
republiky. Z priestoru pri kostole 
sv. Jána Krstiteľa v katastri obce 
Kremnické Bane bolo dňa 11. 12. 
1991 prednesené „Vianočné posol-
stvo Slovákov zo stredu Európy“ 
vyslané svetu, autor publicista Ro-
man Kaliský, ktorého text prečítal 
spisovateľ Imrich Kružliak, bolo o 
pár dní v roku 1991 prečítané pri 
zapaľovaní vianočného stromčeka 
vo Vatikáne. Prijatím „Deklarácia 
o zvrchovanosti SR“, ktorou Ná-
rodná rada SR dňa 17. júla 1992, 
vyhlásila zvrchovanosť Slovenskej 
republiky, ako základ suverénneho 
štátu slovenského národa. Ešte v 
ten deň 17. júla  sa v areáli konali 
slávnostné ústredné oslavy prijatia 
deklarácie, za prítomnosti členov 
vlády SR, poslancov NR SR, po-
litických činiteľov a obyvateľov 
zo všetkých kútov Slovenska. Po 

príhovoroch a kultúrnom progra-
me bola zapálená „Ústredná vatra 
zvrchovanosti. Na podujatí, kto-
rého hlavným organizátorom bolo 
mesto Kremnica, bola prítomná 
Slovenská televízia i Slovenský 
rozhlas, ktorí o tejto významnej 
historickej udalosti, vysielanej v 
priamom prenose, vyslali do éte-
ru informáciu nielen obyvateľom 
Slovenska, ale i svetu. Následne 
sa v areáli už 20 rokov každoročne 
stretávajú národne zmýšľajúci 
Slováci, aby si pripomenuli uve-
dené historické udalosti. Podujatia 
sú zahajované svätou omšou vo 
Svätojánskom kostole.  
 V druhej časti programu vy-
stúpili tancom a spevom žiaci Ma-
terskej školy v Kremnici i študenti 
Základnej umeleckej školy Jána 
Levoslava Bellu v Kremnici a ich 
učitelia. Počas programu bolo pre-
mietané pásmo ukážky fotografií 
z každoročne konaných poduja-
tí v areáli Geografického stredu 
Európy. Spomienkové podujatie 
bolo ukončené hymnickou piesňou 
„Hoj vlasť moja“.

  Milan Rybársky                                                                                    predseda MO MS v Kremnici

SPLÁCATE JEDEN ALEBO 
VIAC ÚVEROV A RADI BY STE 
SVOJ RODINNÝ ROZPOČET 
ODBREMENILI OD VYSOKÝCH 
SPLÁTOK?

Bližšie informácie a pomoc pri rýchlom vybavení 
výhodnejšieho úveru vám radi poskytneme
v kancelárii obchodných zástupcov
Prvej stavebnej sporiteľne, a.s. Ul. J. Horvátha 
874/33 v Kremnici – žltý dom pri autobusovom 
nástupišti v pondelok a utorok od 9.00 – 16.00 hod.

inzercia

OBNOVTE 
svoj vzťah k trvalým hodnotám
slovenskej histórie a kultúry  
PODPORTE 
pravidelné uvádzanie jedinečného
pochôdzkového divadla 
KREMNICA NIELEN ZLATÁ
alebo Králi duchovia a blázni 
počas tohtoročnej letnej sezóny v Kremnici
POUKÁŽTE 2% 
z Vašich daní pri podávaní Vášho daňového priznania
 Názov: KREMNICKÉ DIVADLO V PODZEMÍ n.o.
 Právna forma: Nezisková organizácia
 IČO: 45733155
 Adresa: Štefánikovo námestie 34/42, 967 01   
 Kremnica
V prípade záujmu o inzerciu v historických novinách 
ROZRUCH v lete 2013 nás kontaktujte e-mailom:
gag@mail.t-com.sk, 
alebo na  tel. čísle: 0911 290337                ĎAKUJEME 

KREMNICKÉ DIVADLO V PODZEMÍ n.o.
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Kalendár významných osobností
Jubilujúci súčasníci8. 2. 1923 sa v Kremnici narodil JÚLIUS HORVÁTH. Študoval na Univerzite Komenského v Bratislave. Pre 

účasť na ilegálnom protifašistickom hnutí bol zaistený a vylúčený zo štúdia. Pred vypuknutím Slovenského ná-
rodného povstania spolupracoval s ilegálnym okresným vedením Komunistickej strany Slovenska v Kremnici. 
Počas SNP zástupca veliteľa Piateho oddielu Druhej československej partizánskej brigády M. R. Štefánika. 
Po prechode SNP do hôr ho nemeckí fašisti zajali a uväznili v Kremnici. V roku 1944 bol popravený v Turčeku. 
Jeho telo bolo identifikované 17. 4. 1945 v masovom hrobe. Vyznamenaný Radom SNP I. triedy in memoriam 
(1945). n 90. výročie narodenia (Dejiny Slovenského národného povstania 1944. Zv. 5., s. 170; Súpis pamätihodností 
mesta Kremnica, s. 9)

11. 2. 1893 sa v Abramovej–Laclavej narodil JURAJ ORSZÁGH, balneológ, chemik. Študoval na reálke v 
Kremnici, chémiu na technike v Budapešti. Jeho pôsobenie – kuriér pri československom vyslanectve v Buda-
pešti, absolvent chemickej praxe vo viacerých továrňach vo Francúzsku, neskôr riaditeľ kúpeľov v Bardejove, 
potom kúpeľov v Ľubochni a v Tatranskej Lomnici. Tu sa zaslúžil o vybudovanie lanovky na Skalnaté pleso a 
Lomnický štít. V rokoch 1939 – 1942 väznený a perzekuovaný. Ďalšie pôsobiská – riaditeľ továrne na glej a 
umelé hnojivá v Liptovskom Mikuláši, pracovník Povereníctva zdravotníctva v Bratislave, od 1949 na dôchod-
ku. Zakladateľ Pivovarskej spoločnosti v Bardejove. Článkami o výstavbe tatranských kúpeľov a lanovky pris-
pel do časopisov Vysoké Tatry a Krásy Slovenska. Zomrel 11. 12. 1952 v Levoči. n 120. výročie
narodenia (SBS IV, s. 351)

16. 2. 1908 sa v Brémach (Nemecko) narodil BEDRICH GAYER, banský strojník. Ľudovú školu navštevoval v 
Kremnici. V tomto období mu zahynul otec na fronte v Rusku počas I. svetovej vojny. Začal študovať na krem-
nickom gymnáziu, ale zlá finančná situáciu v rodine mu nedovolila pokračovať v štúdiu. Na gymnáziu absolvoval 
štyri ročníky. Ďalej sa učil strojníckemu remeslu. V roku 1928 nadobudol osvedčenie kuriča na parné kotly všet-
kých druhov a v roku 1930 dostal vysvedčenie k obsluhe parných strojov. Jeho pôsobiská – po vyučení začal 
pracovať ako strojník na Štefanovej píle, no počas hospodárskej krízy v rokoch 1932 – 1933 bola prevádzka 
na tejto píle zastavená a tak sa B. Gayer stal nezamestnaným. V októbri 1933 získal prácu v závode Štátneho 
banského riaditeľstva a odvtedy, až po odchod do dôchodku (1. 1. 1969) bol jeho pracovný život spojený s 
kremnickým baníckym závodom a jeho prevádzkami. Postupne prešiel mnohými profesiami, od pomocného 
robotníka pri murároch a tesároch až po obsluhu lokomotív. Riadil ťažné stroje na šachte č. IV, na šachtách 
Ferdinand, Anna a Ludovika. Okrem toho pracoval v elektrárňach č. I a II ako strojník. Po nástupe na dôchodok 
chodil vypomáhať a zastupovať hlavne do elektrárne č. I a k ťažkým strojom. Dlhoročný odborár.
n aktivity a zásluhy:
K jeho záľubám patrili šport, ochotnícke divadlo, turistika, ochrana prírody, fotografovanie. Podieľal sa na or-
ganizovaní Bielej stopy SNP. Stál pri začiatkoch obnovenia tradícií kremnického baníctva. Mnohí Kremničania 
si ho pamätajú z množstva podujatí, na ktorých sa delil s poslucháčmi so svojimi bohatými vedomosťami a 
skúsenosťami. Ako dôchodca sa aktívne začal zaoberať históriou najmä kremnického baníctva, minciarstva, 
hutníctva, históriou mesta Kremnica a regiónu stredoslovenských banských miest. Jeho vzťah k histórii vznikol 
už v mladosti, kedy stretol mnohé významné postavy kremnického hospodárskeho a politického života, ktoré 
on obdivoval (učitelia, profesori, Michal Matunák, Aurel Lehotský, Teodor Lamoš, Ján Horák, Otto Hellenstein). 
V oblasti skúmania kremnického baníctva využil svoje poznatky získané praxou, štúdiom literatúry a znalosť 
nemeckého nárečia kremnického regiónu. Sústreďoval dokumentáciu o baníctve, meste Kremnica, literatúru, 
vytváral zbierky minerálov a trojrozmerné materiály ku kremnickým baníckym tradíciám. Navštevoval a bá-
dal v Štátnom okresnom archíve v Kremnici. Spolupracoval s banskými odborníkmi a historikmi, archívom a 
múzeom v Kremnici, so Štátnym ústredným banským archívom a Slovenským banským múzeom v Banskej 
Štiavnici a tiež so zahraničnými inštitúciami, napr. múzeami v Šoproni a Šalgotarjáne. Postupne od výpiskov, 
cez poznámky, preklady, odpisy z historických prameňov prešiel k samostatnému písaniu odborných štúdií a 
článkov. Publikoval v Zborníku Slovenského banského múzea, v domácich a zahraničných časopisoch (ma-
ďarské Baníctvo) a v regionálnych periodikách (My-Žiara, Kremnické noviny). Spolupracoval so Slovenskou 
televíziou a Slovenským rozhlasom. Z celej činnosti Bedricha Gayera vznikol súbor dokumentácie písomného, 
fotografického a tlačeného charakteru, okrem toho súbor trojrozmerného charakteru. Výsledky jeho práce sa 
nachádzajú v kremnickom a štiavnickom archíve. Zomrel 6. 12. 2000 v Kremnici. n 105. výročie narodenia 
(NÁROŽNÝ, Miroslav – SALÁTOVÁ, Darina – ČELKO, Mikuláš. 1998. K životnému jubileu Bedricha Gayera)

16. 2. 1978 zomrel vo Zvolene VOJTECH VEČEŘA, stavebný inžinier, dopravný projektant. V roku 1908 ma-
turoval na reálke vo Velkom Meziříčí, od roku 1908 študoval stavebné inžinierstvo na Českom vysokom učení 
technickom v Prahe, 1921 Ing. Jeho pôsobiská – začínal v Prahe, v rokoch 1915-1918 vojak na talianskom 
fronte, od roku 1918 slúžil pri československom telegrafnom vojsku, neskôr na odbore pre údržbu železnič-
ných tratí v Tábore. Zakladateľ projekčnej kancelárie pre stavby železníc a ciest v Prahe, v rokoch 1924-1948 
majiteľ tejže kancelárie vo Zvolene, neskôr postupne vedúci zvolenskej odbočky závodu dopravných stavieb, 
pracovník Krajského návrhového strediska vo Zvolene, náčelník Štátneho ústavu dopravného projektovania, 
technický kontrolór Stavoprojektu, v Podzemných stavbách, projektant Štátnych ciest vo Zvolene. Od roku 
1964 na dôchodku.
n súvis s Kremnicou: Zameral sa najmä na tvorbu projektov dopravných stavieb, jeho kancelária vypracovala 
vyše 1200 projektov, o. i. ciest Handlová – Sv. Kríž nad Hronom, Kremnica – Tajov a i. Vypracoval návrh na 
turistický chodník hrebeňom Kremnických vrchov, Veľkej Fatry a Nízkych Tatier a i. Narodil sa 22. 3. 1891 v 
Panskej Lhote, okr. Jihlava (Česko). n 35. výročie úmrtia (SBS VI, s. 251)

17. 2. 1903 sa v Kremnici narodila OĽGA ADAMČÍKOVÁ, rod. Gontková, učiteľka, herečka. Manželka Sa-
muela Adamčíka. Absolvovala štúdium na učiteľskom ústave v Bratislave. Učiteľka na ľudovej škole v Levi-
ciach, v rokoch 1922 – 1931 v Kremnici, tu v rokoch 1931 – 1947 pôsobila ako odborná učiteľka v Štátnom 
ústave pre hluchonemých, neskôr učila na obchodnej akadémii v Bratislave, v rokoch *1951 alebo 1952 – 1960 
členka činohry Slovenského národného divadla, od roku 1960 na dôchodku. Ochotníckemu divadlu sa veno-
vala od pol. 20. rokov 20. storočia. 
n Divadelné účinkovanie v Kremnici: Ochotníckej činnosti sa venovala od pol. 20. rokov 20. storočia. Pô-
sobila vo viacerých kremnických krúžkoch, ale aj v detských školských predstaveniach, ktoré pripravovala 
organizačne, režijne i autorsky. Členka Divadelného odboru pri Miestnom odbore Matice slovenskej v Krem-
nici. Jej repertoár zahŕňal najmä tragické postavy vidieckych matiek - asi 60 postáv. V profesionálnom divadle 
účinkovala deväť rokov. Hrala aj vo filmoch. Často vystupovala so svojím manželom. Svoje herecké dispozície 
uplatnila vo viacerých televíznych rozprávkach a hrách pre deti a mládež. n 110. výročie narodenia (Encyklo-
pédia dramatických umení Slovenska 1, s. 16; ĎURANOVÁ, Ľudmila – ŠOURKOVÁ, Anna – TÁBORECKÁ, Alena. Lexikón 
slovenských žien, s. 11; * pozn. tieto zdroje sa rôznia)

20. 2. 1923 zomrela v Kremnických Baniach EMA ANGYALOVÁ, čipkárka. Sestra maliara a výtvarného pe-
dagóga Vojtecha Angyala. Absolvovala Ústrednú čipkársku školu vo Viedni. V roku 1884 s bratom Vojtechom 
Angyalom založila čipkársku školu v Kremnici a v okolitých banských mestách a dedinách (Hodruša 1886, 
Kremnické Bane 1888, Lúčky pri Kremnici a Staré Hory 1910), na ktorých vyučovala. Usadila sa v Kremnických 
Baniach, kde pôsobila 26 rokov najmä pri tvorbe a výučbe paličkovanej čipky. Nositeľka domácich a zahranič-
ných vyznamenaní. Narodila sa 2. 9. 1849 v Székesfehérvári (Maďarsko). n 90. výročie úmrtia (SBS I, s. 68)

K n i ž n i c a   J á n a    K o l l á r a 
upozorňuje verejnosť na aktuálnu zmenu! 

 
Cenník 

 platených služieb 
(platný od 1.februára 2013) 

 
Členské poplatky na 12 mesiacov 

Dospelí 2,50 € 
Študenti  1,70 € 
Držitelia preukazu ŤZP 1,00 € 
Deti do 15 rokov 1,00 € 
Nad 70 rokov 0,00 € 
Právnické osoby 2,00 € 

Manipulačné poplatky 
Duplikát čitateľského preukazu 1,00 € 
Rezervácia dokumentu 0,50 € 
Za každú stratenú knihu 1,70 € 
Za každé stratené číslo periodika 0,20 € 
MVS a MMVS 

 Pri objednávke dokumentov- za každý objednaný titul  
 Poštovné- podľa platných sadzieb Slovenskej pošty  

 
1 titl./0,20 € 

 

Upomienky 
Prvá upomienka  1,00 € 
Druhá upomienka  2,00 € 
Tretia upomienka 3,00 € 
Štvrtá upomienka 4,00 € 
 

Rešeršné služby 
Za náklady spojené s vypracovaním  3,00 € 
Tlač – podľa platného cenníka reprografických služieb  
 

Reprografické a internetové služby 
Kopírovanie dokumentov z fondu knižnice : formát    A4                                         

                             1 str./0,10 € 
                                                                                 formát    A3                               1 str./ 0,15 € 

 

Internetové služby 
Tlač s textom, alebo tabuľkami                             1 str./0,10 € 
Tlač s obrázkom                             1 str./0,15 € 
Kremnica      PaedDr. Veronika Balážová 
1.februára 2013                                     riaditeľka 

27. 2. 1953 sa v Kremnici narodila
GABRIELA SOUKALOVÁ–SVOBODOVÁ, rod. Sekajová
olympijská medailistka, bežkyňa na lyžiach, trénerka lyžovania a biat-
lonu na Športovom gymnáziu v Jablonci nad Nisou (Česko). V rokoch 
1960 – 1969 navštevovala II. Základnú školu v Kremnici (teraz Základná 
škola Pavla Križku, Kremnica), 1969 – 1973 Strednú elektrotechnickú 
priemyselnú školu v Liptovskom Hrádku a v rokoch 1980-1985 študovala 
na Fakulte telesnej výchovy a športu Univerzity Karlovej v Prahe, odbor 
tréner lyžovania. 

n jej pracovné pôsobiská: v rokoch 1974 – 1976 pôsobila ako organi-
začná referentka v n. p. Tesla v Liptovskom Hrádku, 1976 – 1978 športo-
vá inštruktorka na Štrbskom Plese, 1978 – 1985 športová inštruktorka v 
Jablonci nad Nisou, od roku 1985 trénerka v Jablonci nad Nisou. Klubová 
príslušnosť – TJ Baník Kremnica, Tesla Liptovský Hrádok, Červená hviezda 
Štrbské Pleso, Rudá hvězda Jablonec nad Nisou. Pôsobí v Jablonci nad 
Nisou (Česko). Jej prvý manžel bol Jaroslav Svoboda, olympionik, účast-
ník ZOH v Sappore 1972 (združenár), druhý manžel, Karel Soukal, tréner 
biatlonu v Poľsku. Má dve dcéry Luciu (35, bývalá lyžiarka) a Gabrielu 
(23, česká reprezentantka v biatlone).

n pôsobenie v Kremnici: v Kremnici prežila detstvo, žila tu do svojich 
15-tich rokov so svojimi rodičmi a súrodencami. Prvé kroky na lyžiach 
absolvovala s otcom Imrichom Sekajom, ktorý bol veľmi všestranný lyžiar 
a turista. Ako športovkyňa začínala atletikou na základnej škole, kde si 
u nej učiteľ telocviku Vladimír Gorbunov všimol pohybové predpoklady a 
pripravoval ju v rámci školy. Pretekala v štvorboji, neskoršie tiež v štafete 
na 4 x 400 m. Jej triedna učiteľka Eva Berčíková tiež veľmi podporovala 
svoju žiačku. Vyhrala celoslovenskú súťaž základných škôl. S pretekár-
skym lyžovaním začala v TJ Baník Kremnica. Jej prvým trénerom bol 
olympionik Rudolf Čillík, ktorý bol pre ňu veľkým vzorom. G. Soukalová–
Svobodová patrí medzi najvýraznejšie osobnosti kremnického lyžovania. 
Úspešná účastníčka troch zimných olympiád, troch Majstrovstiev sveta a 
dvoch juniorských Majstrovstiev Európy (Nemecko, Rakúsko). Historicky 
druhá Slovenska, ktorá sa postavila na stupeň víťazov v pretekoch Sve-
tového pohára. Najvýraznejší úspech dosiahla na olympiáde v Sarajeve 
v roku 1984, kde v štafete 4x5 km získala striebornú medailu. 

n 60. výročie narodenia (informácie o sebe poskytla Gabriela Soukalová-
-Svobodová; Lupták, Robo. 2011. Po olympiáde sa pre mňa veľa zmenilo. In Žiar 
Sme.sk [online]. [cit. 2013-01-20].

Knižnica Jána Kollára upozorňuje
na aktuálnu zmenu v cenníku platených 

služieb od 1. februára 2013

l	február 2013
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Koniec kremnickej 
nádeje

Dňa 29. 1. 2013 ešte stále do-
znievali v Božene B. z Kremnice 
krásne zážitky z vydarenej akcie 
Big Air, ktorá sa konala pred pár 
dňami na Štefánikovom námestí. 
Zrejme bola presvedčená, že to, 
čo dokazovali mladí skokani, by 
po krátkom tréningu na nejakom 
menšom mostíku dokázala aj ona, 
a už o rok by mohla všetkých 
prekvapiť. Neváhala, zobrala 
káričku a vo večerných hodinách 
začala organizátorom pomáhať v 
rozoberaní drevených častí mos-
tíka. Veď takto vlastne pomôže 
organizátorom akcie Big Air, že 
nemusia toľko vecí rozoberať. Na 
druhej strane ešte aj potrénuje na 
ďalší ročník a tým bude o jednu 
atraktívnu súťažiacu viac. A nako-
niec po tréningu sa to všetko môže 
skúriť a bude aj teplo v príbytku. 
S „dobrým úmyslom“ naložila na 
káričku 6 ks DOKA dosiek a vy-
tlačila ju k svojmu príbytku a ná-
dejnému budúcemu tréningovému 
centru na Kollárovej ulici. V tom 
okamihu ale skončili jej plány a 
na akcii Big Air 2014 Boženu B. 
skákať bohužiaľ neuvidíme, na-
koľko jej nezištná pomoc a chuť 
trénovať sa organizátorom a ani 
príslušníkom MsP nepozdávala. 
Teplo ale Božene B. bolo aspoň 
vtedy, keď musela svoj čin vysve-
tľovať na útvare MsP  pre podo-
zrenie z majetkového priestupku.

Problém s bývaním
Dňa 3. 2. 2013 v skorých ranných 
hodinách, približne o 2.30 sa 25 
ročný Pavol R. z Kremnice pre-
chádzal centrom nášho mesta a 
na čerstvom vzduchu rozmýšľal, 
ako vyriešiť svoju bytovú otázku 
počas stále nekončiacej zimy. Po 
dostatočnom okysličení svojich 
mozgových buniek ho napadla 
spásonosná myšlienka a spomenul 
si na jednu štátnu inštitúciu, kde 
je teplo, pravidelná strava (a to v 
médiách vraj vraveli, že z kvalit-

nejších surovín ako varia deťom 
v škôlkach a školách) a kopec 
nových priateľov. Neváhal ani 
minútu a hneď sa rozhodol preja-
viť svoj vážny záujem o pobyt v 
spomínanej štátnej inštitúcii. Aby 
bolo všetkým jasné, že to myslí 
naozaj vážne, zvolil si rýchly, ráz-
ny a jednoduchý spôsob. Zobral 
do rúk prvú smetnú nádobu, ktorú 
na pešej zóne našiel, rozbehol sa s 
ňou a prudko ju hodil do výkladu 
na pešej zóne. Priebeh jeho „poda-
nia žiadosti o bývanie“ zachytila 
jedna z kamier mestského kame-
rového systému, a tak o pár minút 
Pavla R. pozdravila s prichádzaj-
úcim nedeľným ránom hliadka 
MsP, ktorá sa hneď dostavila na 
miesto. Príjemné predstavy Pavla 
R., že už nedeľné raňajky si užije v 
novom bývaní pokazil náš právny 
systém, pretože jeho skutok začala 
objasňovať MsP pre podozrenie z 
majetkového priestupku, a tak sa 
len zaradil do poradovníka ako 
čakateľ na pobyt vo vysnívanej 
štátnej inštitúcii.
                                                        

Čistota pol života
Dňa 17. 11. 2012 vo večerných ho-
dinách sa Miroslav Č. z Kopernice 
rozhodol dať do praxe ľudové prís-
lovie, čistota pol života. Nakoľko 
tú prvú polovicu života toto príslo-
vie nepreferoval, vošiel do penzió-
nu na pešej zóne a ani nevedel ako, 
bez toho, že by niekoho stretol, sa 
dostal priamo do jednej z kúpeľní 
tohto penziónu. Tu sa vyzliekol, 
vošiel do sprchy a svojím spokoj-
ným pospevovaním pri sprchovaní 
upútal pozornosť jednej z majite-
liek penziónu, ktorá okamžite pri-
volala na miesto hliadku MsP. O 
niečo čistejšieho Miroslava Č. po 
osprchovaní nečakal však suchý 
uterák a telový krém, ale prísny a 
trochu nechápavý pohľad majiteľ-
ky a príslušníkov MsP.  Príslušníci 
MsP Miroslavovi Č. dôrazne do-
hovorili, vysvetlili mu situáciu a 
pomohli mu v rýchlom odchode za 
kataster nášho mesta. 

Mestská polícia v Kremnici rie-
šila za obdobie mesiac január 
2013 celkovo 50 priestupkov. Z 
uvedeného počtu boli 4 priestup-
ky v zmysle zákona odložené 
alebo uložené, 17 priestupkov 
bolo riešených napomenutím a 
9 bolo riešených v blokovom ko-
naní. 19 priestupkov je v stave 
objasňovania. Najväčší bol počet 
priestupkov na úseku bezpečnos-
ti a plynulosti cestnej premávky, 
konkrétne 23 priestupkov. 12 
priestupkov bolo doriešených za 

znečistenie verejného priestran-
stva, 5 priestupkov proti verej-
nému poriadku a 3 priestupky 
za konzumáciu alkoholu na ve-
rejnom priestranstve. Za toto 
obdobie na útvar MsP nebola 
predvedená žiadna osoba a donu-
covacie prostriedky boli použité 
len v jednom prípade. Odchyte-
ní boli dvaja psi a pomoc sa zišla 
aj jednej srne, ktorá sa nevedela 
dostať von zo záhrady. V rámci 
pultu centralizovanej ochrany 
bolo vykonaných   17  výjazdov.

Mgr. Roman Brhlík, náčelník MsP

Po takmer 20 ročnej absencii  
zjazdového lyžovania v kremnic-
kých vrchoch, bola táto športová 
disciplína opäť obnovená býva-
lými zjazdármi a nadšencami 
zjazdového lyžovania  a  v roku 
2011 bolo založené OZ SKI klub 
Kremnica.
Cieľom klubu je predovšetkým 
rozvoj športových aktivít detí a 
mládeže, propagácia a prezentácia 
kremnického zjazdového lyžova-
nia, začlenenie sa do slovenskej 
lyžiarskej asociácie, spolupráca s 
inými lyžiarskymi klubmi, vycho-
vávanie nových reprezentantov 
SR, účasť na pretekoch v rámci 
SR. Tréningovým centrom klubu 
sú lyžiarske strediská Ski Krahule 
a Skalka aréna. Rozvoj lyžovania 
detí v SKI klube Kremnica opro-
ti ostatným detským lyžiarskym 
klubom je unikátny tým, že ak-
centuje intenzitu tréningu pod ve-
dením profesionálnych trénerov 
a inštruktorov z lyžiarskej školy 
Snowsports už u detí v prípravke!
   Dňa 9. 2. 2013 sa konali verej-
né preteky detí v obrovskom sla-
lome  v lyžiarskom stredisku Ski 
Centrum Drozdovo. Deti súťažili 
v rôznych kategóriách. 

Prvé úspechy malých kremnických 
zjazdárov v tejto sezóne

VÝSLEDKY:
Kategória superbaby dievčatá: 
1. Laura Volková, SKI klub Kremnica (40,27s)
2. Renáta Solovičová, Ski Lokomotíva Bratislava (45,35s)
3. Adriana Považanová, SKI klub Kremnica (47,29s)
Kategória superbaby chlapci:
1. Matej Antal, Ski Lokomotíva Bratislava (40,84s)
2. Timotej Garaj, SKI TEAM N. Baňa(43,70s)
3. Martin Sáraz, SKI klub Kremnica (46,12s)
Kategória predžiačky:
1. Zuzana Plachyová,SKI TEAM Nová Baňa (36,30s)
2. Petra Solovičová, Ski Lokomotíva Bratislava (39,35s)
3. Paulína Blahyjová, SKI klub Kremnica (41,13s)
Kategória predžiaci:
1. Beny Antal, Ski Lokomotíva Bratislava (39,84s)
2. Sebastián Gaspár, SKI klub Kremnica (41,18s)
3. Martin Bugáň, Žilina (41,85s)
Kategória mladšie žiačky:
1. Timea Plachyová, SKI TEAM Nová Baňa (34,31s)
2. Monika Ertlová, SKI klub Kremnica (38,42s)
3. Slávka Kekešiová, SKI TEAM Nová Baňa (39,18s)

Kategória mladší žiaci:
1. Michal Budinský, SKI TEAM N. Baňa (37,88s)
2. Samuel Šmondrk, SKI TEAM N. Baňa (38,36s)
3. Peter Blahyj, SKI klub Kremnica (39,37s)

Zároveň by som chcela poďakovať všetkým, ktorí 
nás podporujú. Bez nich by nebolo mnohé, čo je 
dnes skutočnosťou.

Ing. Janka Volková, Ski klub Kremnica

ELBA, a.s., Ski Krahule, Skalka Arena, Lukromtel, 
BLOMQUIST, obec Krahule, VOX-V, ErPe, Slo-
vaktual, Slovak Optimal, HEAD, mesto Kremnica, 
rodičom, priateľom, trénerom – Viktorovi Halířo-
vi, Lýdii Halířovej, Petrovi Turčanovi, Michalovi 
Mollotovi, Matejovi Sabolovi, Marekovi Smatano-
vi, Jurajovi Hamalovi a všetkým inštruktorom zo 
Snowsports academy, trénerom suchej a kondičnej 
prípravy – Davidovi Brünnovi, Slavke Polačkovej 
a Janke Brünnovej.

Športu zdar a zjazdovému lyžovaniu zvlášť!

RIADKOVÁ INZERCIA 
l	Prijmeme predavačku - potraviny. 
 Kontakt: tempo@tempodaxner.sk
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ROZPIS ZÁPASOV JARNEJ ČASTI FUTBALOVEJ LIGY

Bronz Michala Marku
z majstrovstiev Slovenska v tenise

Kremničan Ján Bíleš patrí medzi 
najvernejších účastníkov Bielej stopy 

Vynechal len prvé tri ročníky, po prvý 
raz sa postavil na štart v r. 1977 v 4. roč. 
a odvtedy nevynechal ani jeden ročník 
na najdlhšej trati. V regióne okresov 
Žiar, Banská Štiavnica, Žarnovica (bý-
valý veľký okres Žiar) niet nikoho, kto 
by sa mu v tejto bilancii vyrovnal.  Dlho 
bol však v počte účastí na Bielej stope 
pred ním ďalší Kremničan Ján Béreš, 
ktorý bežal od 3. roč., čiže mal o jed-
nu účasť navyše, avšak v posledných 
niekoľkých ročníkoch už v štartovom 
poli absentuje. Tohtoročný jubilejný 
40. ročník  ozdobil Ján Bíleš  aj svojim 
premiérovým pódiovým umiestnením v 
Bielej stope – 2. miestom na 45 km voľ-
ne v kat. 66-ročných a st.. Na štartovú 
čiaru sa postavil aj so svojim vnukom, 
Richardom Vozárom z MKL Kremnica. 
Ten  obsadil pekné 9. miesto v absolút-
nom poradí na 25 km voľne. 
   Rekordérmi v počte účastí na najdlh-
šej trati Bielej stopy sú Ján Hazucha 
zo Zvolena a Jozef Štec z Prešova. Tí 
absolvovali všetkých doterajších šty-
ridsať ročníkov.

V dňoch 9. – 12. 2 .2013 sa v Tatranskej Lomnici uskutočnili halové 
majstrovstvá Slovenska v tenise dorastencov. Michal Marko, člen ŠKT 
Kremnica vo dvojhre vybojoval bronzovú medailu. Výbor ŠKT Kremnica

Primátorka Kremnice Zuzana Balážová gratuluje Jánovi Bí-
lešovi k 2. miestu pri slávnostnom vyhlasovaní víťazov. Foto: 
Ivan Čillík Jozef Mecele

   Český Liberec bol v dňoch 20. – 27. januára dejiskom Majs-
trovstiev sveta juniorov (do 20 rokov) a pretekárov do 23 rokov 
(U 23) v klasických lyžiarskych disciplínach. Slovensko reprezen-
tovala pätica bežcov a jedna bežkyňa: juniori Erik Urgela (MKL 
Kremnica), Andrej Segeč, Miroslav Šulek (obaja Ski Team Jase 
Látky), juniorka Barbora Klementová (KL Nováky), pretekári do 
23 rokov Martin Kapšo, David Brünn (obaja MKL Kremnica).
     Kapšo a Brünn cestovali na šampionát na vlastné náklady, keďže 
nesplnili nominačné kritéria Bežeckého úseku Slovenskej lyžiarskej 
asociácie.  Slovensko nevyslalo na sever Česka žiadneho skokana a 
severského kombinátora. V úlohe reprezentačného trénera pôsobil na 
šampionáte Kremničan Jozef Brűnn, o servis lyží sa staral aj krem-
nický  Michal Polačko. Kapšo a Brűnn sa zúčastnili už na tretích MS 
juniorov a U 23, Urgela si zaknihoval svoj druhý svetový šampionát.
Výsledky:
Pretekári do 23 rokov, šprint na 1,6 km klasicky (74 štartujúcich):1. Fede-
rico Pellegrino (Taliansko), aj víťaz kvalifikácie časom 3:36,75…58. Da-
vid Brünn 3:59,59; 62. Martin Kapšo (obaja SR, MKL Kremnica) 4:02,17
Juniori, 10 km voľne s intervalovým štartom (99 štartujúcich): 1. Dmitrij 
Rostovcev (Rusko) 23:32,5; … 70. Erik Urgela (SR, MKL Kremnica) 
26:18,7; 73. Andrej Segeč 26:20,9; 76. Miroslav Šulek (obaja SR, Ski 
Team Jase Látky) 26:25,2
Juniori, skiatlon 10 km klasicky + 10 km voľne (91 štartujúcich): 1. Dmi-
trij Rostovcev (Rusko) 47:40,2; ... 52. Miroslav Šulek (SR, Ski Team Jase 
Látky) 52:20,8; 63. Erik Urgela (SR, MKL Kremnica) 53:07,7, 65. Andrej 
Segeč (SR, Ski Team Jase Látky) 53:11,5                                                                                                                                 

Kremnické trio na 
lyžiarskom svetovom 
šampionáte

Zľava: David Brünn, Erik Urgela, Michal Polačko (servisman) a Martin Kapšo v dejisku 
majstrovstiev sveta v Liberci.

Mestský klub lyžiarov Kremnica usporiadal na Skalke v polovici januára 
preteky Slovenského pohára v behu na lyžiach. V sobotu, 12. januára to 
bol šprint voľne  dospelých a dorastu, v nedeľu, 13. januára sa pretekalo 
v 3. kole Slovenského pohára dospelých, juniorov, dorastu v skiatlone 
klasicky + voľne s hromadným štartom a v 2. kole Slovenského pohára 
žiactva – mixtímšprinte dvojíc klasicky.
Z výsledkov:
Šprint voľne 1,2 km:
Muži a juniori: 3. David Brünn, 4. Martin Kapšo, 5. Erik Urgela (všetci 
MKL Kremnica)
Mixtímšprint žiactva klasicky:
Staršie žiactvo: 3. Kristián Klouda – Rebeka Gabčíková (MKL Krem-
nica). 
Skiatlon:
Muži a juniori 10 + 10 km: 3. Erik Urgela (MKL Kremnica)
Juniori: 1. Erik Urgela
Štartovali aj bežci MKL Kremnica: ml. dorastenka Diana Žabková, ml. 
dorastenci Róbert Višňovský, Juraj Michalička, Igor Hovorič, Martin 
Čillík, st. dorastenec Roman Kapšo.

Z výsledkov bežcov v slovenskom pohári

Jozef Mecele

Jozef Mecele
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Pozvánky, oznamy, inzercia 2/201312

oznamuje občanom mesta, 
že od 1. 3. 2013

bude na ploche
pred OD Jednota

 
 ▪  vedenie podvojného útovníctva  
 ▪  roné vyútovanie energií a služieb 

 ▪  zabezpeenie opráv a sledovanie revízií 

 ▪  bezplatné základné právne služby pre SVB 

 ▪  informácie o hospodárení SVB súasou 

každého vyútovania a aj na internete 

 ▪  školenia predsedov aj pri novele zákonov 

 ▪  sprostredkovanie externého predsedu 

 ▪ založenie nových spoloenstiev 
 

Máme 16-roné skúsenosti a služby poskytujeme  
už vyše 120 spoloenstvám v ZH, KC, ZC. 

   
 
 Kancelárie:  A. Dubeka 41, Žiar nad Hr. 
 Dolná 49/21, Kremnica 

 Tel.: 6722201-03, 0918 487731 
 bytspol@bytspol.sk 
 Viac na www.bytspol.sk 

 

Poľnohospodárske družstvo 
Lovčica – Trubín

Predaj bude zabezpečený pojazd-
ným dodávkovým vozidlom. 

Predávať sa bude každý piatok
počnúc 1. 3. 2013

od 14.30 do 16.30 hod.

1x do týždňa predávať
vlastnú produkciu
čerstvého mlieka

a čerstvých mliečnych
výrobkov.

Prihlášky masiek:
na tel.č.: 045 /6743659
v dňoch pondelok – piatok
Bližšie informácie na stránke 
obce.

Vážení spoluobčania, obraciame sa na vás s naliehavou prosbou 
o pomoc. Hľadáme dočasný alebo trvalý domov pre dvoch 
opustených psíkov, o ktorých záchranu nás prosili zúfalí turisti, aj 
občania Kremnice. Psíkov sme vypiplali z podvýživy a chorôb, sú 
veterinárne ošetrení a v súčasnosti krásni a zdraví. 

ZAVÄZUJEME SA POČAS CELÉHO OBDOBIA DOČASNEJ OPATERY 
ZABEZPEČOVAŤ PRE NICH STRAVU! 

Prosíme občanov, ktorí by mohli pomôcť, aby nás kontaktovali: 
na telefónnom čísle 0903 433024 alebo e-mailom: 

ozsucitapomoc@gmail.com.  
Veríme, že sa v Kremnici nájdu súcitní a láskaví ľudia, ktorí im dajú 

aktivistky OZ Súcit a pomoc

Výzva OZ Súcit a pomoc

Národná banka Slovenska
– Múzeum mincí a medailí Kremnica
Mestské múzeum Vroclav
– Múzeum medailérskeho umenia 
Centrum pre kultúru a umenie
vo Vroclave

srdečne pozývajú
na 11. ročník výstavy

OD DUNAJA, VLTAVY A VISLY
Medailéri a ich diela

ONDREJ ĎURIAN,
IMRICH SVITANA /SK/
JIŘÍ DOSTÁL, 
JIŘÍ SEIFERT /CZ/
TIBOR BUDAHELYI, 
PÉTER SZANYI /HU/
URSZULA WALERZAK, 
ROBERT KOTOWICZ /CZ/ 

20. 2. – 30. 3. 2012
v galérii NBS-MMM 
Štefánikovo nám. 33/40, Kremnica


